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Kommunedirektørens innledning 
 

Tertialrapporten gir en status på økonomi og de ulike politiske oppdragene som 

kommunedirektøren har ansvar for. 

 

Det er Lier kommunes egne retningslinjer som er førende for rapporteringen. Rapporten har 

hovedfokus på oppfølging av resultater, vedtak og ressursbruk fra vedtatt handlingsprogram 

og økonomiplan 2024 - 2027, samt årsbudsjettet. Denne rapporten går til alle hovedutvalg, 

formannskapet og kommunestyret. På grunn av knappe frister for utsendelse, baserer 

økonomirapporteringen seg på mars-rapporten.  

 

Kommunedirektøren foreslår enkelte budsjettjusteringer i denne tertialrapporten.   

 

I månedsrapporten for februar kom det frem at flere av virksomhetene våre også for 2024 

melder om utfordringer med å holde budsjettet.  Kommunedirektøren følger opp denne 

situasjonen, og det har fra årets start vært høyt fokus på økonomioppfølging i hele 

organisasjonen.  

 

Arbeidet frem til mai 2024 har vært preget av å finne omstillingstiltak for å oppfylle 

kommunestyrets vedtak om reduksjon i rammene med 30 millioner kroner i 2024 og økende 

til 50 millioner kroner i 2025. Parallelt har det vært jobbet med tiltak for å oppnå 

budsjettbalanse i de virksomhetene som fortsatt har utfordringer med dette. Både 

omstillingsprosjektet og tiltak i virksomhetene for å holde budsjettrammene for 2024 er 

svært viktig for å unngå at merforbruk i 2024 «spiser» opp omstillingstiltakene. 
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Kommunestyrets vedtak 
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Forslag til budsjettjusteringer 
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Kommunedirektørens forslag til budsjettjusteringer i driftsbudsjettet: 

 

Alle tall i hele 1000 kroner. Økt inntekt/ 

Redusert utgift 

Økt utgift/ 

Redusert inntekt 

1 Riktig kompetanse… (K-sak 84/2023)  1 667 

2 Gjennomføring av Matveien i 2024.  500 

3 Drammensregionens brannvesen DRBV  733 

4 Kompensasjon kontrollutvalgsbudsjettet  100 

5 Fossekallen kor (K-sak 58/24)  206 

6 Overføring fra disposisjonsfond 3 206  

 Sum 3 206 3 206 

 

 

1. I kommunestyresak 84/2023 «Riktig kompetanse på rett sted til rett tid. HP-oppdrag 

3.02 2023 – 2026» ble det vedtatt en opptrappingsplan for å styrke lønnsnivået i 

organisasjonen for å kunne konkurrere med nærliggende kommuner. I HP 2024-27 

ble det bevilget opp helårseffekten av tillegget fra 2023, mens opptrappingen for 

2024 ved en feil ikke ble bevilget opp. Opptrappingen for 2024 bevilges opp i denne 

saken og innarbeides i HP 2025-27. 

2. Formannskapet vedtok i sak 200 21/03 å bevilge 500 000 kroner til gjennomføring av 

arrangementet Matveien.  

3. Representantskapet i Drammensregionens brannvesen (DRBV) vedtok 31.10.23 et 

budsjett for 2024 som var 4,1 millioner kroner lavere enn styrets innstilling. 

Representantskapet vedtok samtidig at «Med bakgrunn i styrets budsjettforslag for 

2024, ber representantskapet kommunedirektørene vurdere eierbidraget til DRBV i 

forbindelse med revidering av kommunebudsjettene våren 2024.». I kontaktutvalgets 

møte 02.01.24 ønsket eierrepresentantene at brannsjefen utarbeider et notat som 

informerer om de fakta som lå til grunn for veksten i eierbidraget i saksfremlegget til 

Representantskapet, sak 23/2023. I notatet fra brannsjefen (vedlagt) er Liers andel av 

økningen på 4,2 millioner kroner angitt til 733.000 kroner.  

4. Vedtaket om forvaltningsrevisjon i kontrollutvalget er underfinansiert med 100 000 

kroner. I kommunestyresak 157/2023 ble det vedtatt et budsjett som var noe lavere 

enn beløpet som ble lagt til grunn i HP.  

5. Midler på 206 000,- til drift av Fossekallen kor innarbeides i 1. tertial 2024. KS sak 

58/24 

6. Økningene i punkt 1-5 foreslås finansiert ved bruk av disposisjonsfond. 
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Kommunedirektørens forslag til justeringer i investeringsbudsjettet: 

 

Alle tall i hele 1000 kroner (Brutto). 
Økt inntekt/ 

Redusert utgift 

Økt utgift/ 

Redusert inntekt 

    

1 Utskiftning løypemaskin.  810 

 Finansieres med ubundet investeringsfond. 810  

2 LVVAKF Prosjekt 7007, Utbedring av S. 

Eggevei og Baneveien. 

1000  

3 LVVAKF Forsterkning av Åmotveien. 

 

 1000 

    

    

 

 

1. Det er avsatt 2,5 millioner kroner til ny løypemaskin i 2025. Takst på løypemaskinen 

som skal skiftes ut, viser at vi vil få 500 000 kroner mer i innbytte i år enn om vi 

venter til neste år. På grunn av høy bruk og slitasje på eksisterende maskin er det 

fornuftig å framskynde prosessen til 2024. Kjøpet finansieres med 810 000 kroner fra 

ubundet investeringsfond.  
2. Siste del av Søndre Eggevei, strekningen fra krysset med Justadveien til krysset med 

Eriksrudveien, blir oppgradert i 2024. Ut fra økonomiske beregninger ser det ut til at 

det er bevilget mer midler til denne veistrekningen enn behovet. Styret i Lier VVA KF 

ønsker å omdisponere restmidlene til utbedring av Åmotveien.  

3. Åmotveien ble rehabilitert i perioden 2005 - 2015. Ved utbedringen ble det kun lagt 

et lag med asfalt. Det registreres nå at veioverflaten er i raskt forfall og at det er 

behov for en forsterkning av slitelaget. Det er antatt at restmidlene som er bevilget 

til Søndre Eggevei og Baneveien er tilstrekkelig til denne forsterkningen.  
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Økonomi  
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Totaloversikt økonomi 
 

Beløp i 1000 
 Budsjett hiå. 

2024 

Regnskap 

hiå. 2024 

Avvik hiå. Budsjett 

2024 

Årsprognose 

Sentrale inntekter -613 685 -590 934 -22 751 -2 185 158 8 000 

Sentrale utgifter 12 339 14 311 -1 972 42 081 0 

Netto finansutgifter og inntekter 32 585 39 452 -6 866 69 107 0 

Avsetninger og 

årsoppgjørsdisposisjoner 

0 0 0 32 264 0 

Til disposisjon -568 760 -537 171 -31 589 -2 041 706 8 000 

Oppvekst-, Kultur,- og Idrettsutvalget 248 214 255 765 -7 551 1 021 354 -16 433 

Helse,- Omsorg og Velferdsutvalget 224 902 233 151 -8 249 790 637 -7 500 

Utvalget for miljø- og plan 5 348 5 069 279 42 625 0 

Landbruksutvalget 635 51 584 7 584 0 

Formannskapet - Stab 35 293 36 044 -750 127 543 -860 

Fellesområdet - Kommunale foretak 

og fellesposter 

12 860 9 150 3 711 51 961 0 

Sum disponering 527 252 539 229 -11 976 2 041 706 -24 793 

      

Merforbruk -/mindreforbruk + -41 508 2 058 -43 565 0 -16 793 

 

Oppsummering 

Hittil i år er det et negativt budsjettavvik på 43,6 millioner kroner.  

 

I 1. tertial i 2023 var prognosene et merforbruk på 39,6 millioner kroner for kommunen sett 

under ett. Prognosen på samme tid i år er et merforbruk på totalt 16,8 millioner kroner. 

 

Prognosen for 2024 er forverret med 5,3 millioner kroner fra februar-rapporten.  

 

Kommunens handlingsregel tilsier et det skal styres med ett netto driftsresultat på minst 

1,75% av inntektene. For 2024 er det budsjettert med et netto driftsresultat på 32,3 

millioner kroner (1,29 %). Dersom prognosen med et merforbruk på 16,8 millioner kroner 

slår til, vil netto driftsresultat for 2024 bli et overskudd på 15,5 millioner kroner (0,62 %). 

 

Flere virksomheter begynte å få problemer med å overholde budsjettrammene høsten 2022. 

Dette forsterket seg inn i 2023. Det ble jobbet med å tilpasse utgiftsnivået til vedtatte 

budsjettrammer gjennom hele fjoråret. Regnskapsresultatet for i fjor viste imidlertid at disse 
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tiltakene ikke var tilstrekkelig. Resultatet ble at virksomhetene brukte 72 millioner kroner 

mer enn budsjett. Dette ble delvis oppveiet av mindre utgifter til pensjon og merinntekter 

fra skatt. Likevel fikk kommunen et netto driftsunderskudd på 0,160 millioner kroner 

inkludert kommunale foretak.  

 

I handlingsprogrammet for i år ble virksomhetenes budsjetter styrket med ca. 95 millioner 

kroner, blant annet for å gjøre dem i stand til å oppnå budsjettbalanse. Det ble også vedtatt 

et omstillingsprogram med reduksjon i rammene på 30 millioner kroner i 2024 og økende til 

50 millioner kroner i 2025. Arbeidet med å finne innsparingstiltak er i full gang og politisk sak 

skal legges frem for kommunestyret i juni.  

 

Til tross for styrkningene i virksomhetenes budsjetter for 2024, melder tjenestene nå om et 

forventet merforbruk på 16,8 millioner kroner. Samtidig er det en prognose på 8 millioner 

kroner i merinntekt fra integreringstilskudd. Dette indikerer at omstillingsbehovet er større 

enn 30 millioner kroner for å oppnå kommunens handlingsregel med et netto 

driftsoverskudd på 1,75% av inntektene. Den økonomiske situasjonen tilsier følgelig behov 

for tett økonomioppfølging for de virksomhetene som har meldt om utfordringer med å 

holde budsjettet.  Når det varsles om merforbruk er det et krav til virksomhetene om 

konkrete tallfestede tiltak med tidsplan for å komme i balanse.  

 

Etter at revidert nasjonalbudsjett og nye aktuarberegninger for pensjon foreligger vil 

skatteinntektene og pensjonsprognosen bli gjennomgått på nytt.  

 

Nedenfor følger en gjennomgang av status og prognoser for sentrale inntekter og utgifter. 

Økonomisk status og prognoser for utvalgsområdene finnes i kapitlene for det enkelte 

utvalg, lengre bak i rapporten.  
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Beskrivelse sentrale avvik 

 

Sentrale inntekter 

 
Beløp i 1000 

 Rev. bud hiå. 

2024 

Regnskap 

hiå. 2024 

Avvik i kr hiå. Rev. bud. 

2024 

Prognose 

Frie disponible inntekter      

Skatt på inntekt og formue  -360 146 -335 075 -25 071 -1 287 122 0 

Ordinært rammetilskudd -252 389 -254 709 2 321 -778 233 0 

Andre overføringer og tilskudd fra staten -1 150 -1 150 0 -45 997 8 000 

Inntekter finans Vann og avløp 0 0 0 -73 806 0 

Sum Frie disponible inntekter -613 685 -590 934 -22 751 -2 185 158 8 000 

 

 

Kommentarer sentrale inntekter 

 

Skatteinngang 2024 
Utvikling i skatteinngang for kommunen og landet totalt vises i tabellen nedenfor.  

  Akkumulert vekst i forhold til samme periode forrige år 
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Kommunen 2,0 % 2,1 % 2,3 %           

Landet 2,5 % 2,1 %  2,3 %                   

 

 

Lier kommune har budsjettert skatteinntekten 30 millioner kroner høyere enn 

statsbudsjettets anslag, basert på de siste årenes erfaringer med at de nasjonale 

skatteanslagene har ligget for lavt. Det er for tidlig å trekke noen konklusjoner. Nye kalkyler 

for skatteinngangen kommer med revidert nasjonalbudsjett i mai.  

 

Skatt og rammetilskudd pr. mars ble -23 millioner kroner lavere enn budsjett. Med for 

inntektsutjamning (som regnskapsføres i rammetilskuddet de kommende måneder) er det 

reelle avviket på skatt og rammetilskudd -17 millioner kroner. 
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Forholdet mellom skatteinntektene og inntektsutjevningen 

Kommuner med skattenivå over landsgjennomsnittet får et trekk i rammetilskuddet for å 

utjevne noe av forskjellen i skatteinntekter mellom kommunene. Lier kommune hadde per 

mars skatteinntekter på 106 % av landsgjennomsnittet før utjevning, dette er noe lavere enn 

totalen for de siste årene.  

 

 

Skatteinngang Lier kommune 

 

 
 

 

Integreringstilskudd  
Det økte mottaket av flyktninger som følge av krigen i Ukraina blir finansiert av ordinært 

integreringstilskudd. Integreringstilskuddet er budsjettert med et normalnivå, og faktiske 

økte utgifter i kommunens virksomheter kompenseres fra merinntektene. Lier kommune har 

god måloppnåelse når det gjelder å få flyktninger raskt ut i jobb. Det er også slik at det gis et 

fullt årstilskudd for nye flyktninger, selv om de kommer sent i året.  Det legges derfor inn en 

prognose på 8 millioner kroner i mertilskudd utover det som kompenseres til virksomhetene 

i 2024. 

 

 

Jan Feb Mar Apr Mai Jun Jul Aug Sep Okt Nov Des

Skatt 2023 136,1 139,2 327,5 333,6 551,2 559,5 692,1 711,0 916,1 931,5 1149,4 1161,3

Just budsjett 2024 149,4 153,1 360,1 367,4 602,4 619,0 765,3 783,9 1 012,1 1 030,0 1 270,4 1 287,1

Skatt 2024 138,8 142,1 335,1 0,0 0,0 0,0 0,0 0,0 0,0 0,0 0,0 0,0

vekst % fra 2023 2,0% 2,1% 2,3%
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Sentrale utgifter 

 
Beløp i 1000 

 

 Rev. bud 

hiå. 2024 

Regnskap 

hiå. 2024 

Avvik i kr 

hiå. 

Rev. bud. 

2024 

Prognose 

Sentrale utgifter      

Lønnsreserve -1 667 -29 -1 638 44 317 0 

Overføring Kirken 7 787 7 787 0 15 573 0 

Brannvesen 6 172 6 470 -298 24 698 0 

Pensjon, premieavvik og 

amortifisering 

0 0 0 -42 807 0 

Annet 48 83 -36 300 0 

Sum Sentrale utgifter 12 339 14 311 -1 972 42 081 0 

 

 

Kommentarer sentrale utgifter 

Lønnsreserven 
I HP 2024 - 27 ble det bevilget midler til en opptrappingsplan for å styrke lønnsnivået for 

enkelte stillingskategorier (kommunestyresak 84/2023) for at Lier skal være 

konkurransedyktige i forhold til nærliggende kommuner. Tiltaket har en opptrappingsplan til 

2026 økende til 12 millioner kroner. I rammeendringen i HP ble det lagt inn feil sum. Det 

mangler 1 million kroner for å følge opptrappingsplanen som vedtatt. Dette søkes løst i 1. 

tertialrapport og i rulleringen av HP. Øvrig avsetning til lønnsoppgjøret er budsjettert i 

henhold til kommunal deflator for 2024.  

 

 

Finansinntekter og -utgifter 

 
Beløp i 1000 

 

 Rev. bud hiå. 

2024 

Regnskap 

hiå. 2024 

Avvik i kr 

hiå. 

Rev. bud. 

2024 

Prognose 

Finansinntekter/-utgifter      

Renteinntekter og eierbidrag -5 340 -2 705 -2 635 -84 115 0 

Renteutgifter, prov. og andre 

fin.utgifter 

23 438 27 859 -4 422 99 847 0 

Avdrag på lån 14 488 14 298 190 96 289 0 

Utbytte 0 0 0 -42 914 0 

Sum Finansinntekter/-utgifter 32 585 39 452 -6 866 69 107 0 

 

 

Kommentarer Finans 

Avvikene er periodiserings avvik.  Området forventes å gå i balanse.  
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Arbeidsledighet   

Arbeidsledigheten i Lier holder seg fortsatt lav sammenlignet med regionen og resten av 

landet, men var økende gjennom 2023. Arbeidsledigheten i Norge var ved utgangen av 

desember 2023 på 3,7%. Ved utgangen av mars 2024 ligger arbeidsledigheten i Lier 

kommune på 3,4%. Total arbeidsledighet i Norge ligger på 3,8%. Tallene innbefatter 

personer som er helt ledige, delvis ledige og ledige på tiltak. 

  
NAV Lier har gode strukturer på plass for å jobbe med arbeidsledigheten generelt. NAV Lier 

ser at enkelte grupper, særlig aldersgruppen under 30 år, har en økning i arbeidsledigheten. 

Dette innebærer et tydeligere søkelys på ved bruk av individuelle tilpassede tiltak. NAV Lier 

ser også en økning i aldersgruppen for menn 30-39 år. For å imøtekomme behovet til denne 

gruppen, jobber NAV Lier tett med arbeidsmarkedet i kommunen og regionen, og kan vise til 

gode resultater med tilbakeføring til varig jobb. 

 

«Fra rekruttering til inkludering» er en problemstilling det jobbes mye med i NAV Lier. Her 

settes det inn målrettede ressurser for å forebygge langsiktig utenforskap og langvarig behov 

av sosialhjelp for grunnleggende livsopphold.   

 

 Arbeidsledighet i Lier kommune:  

 
Figur viser arbeidssøkere i 3 kategorier -  

Blå: Helt ledige 

Orange: Delvis ledige 

Grå: Arbeidssøkere på tiltak 
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Tjenestene 
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Utvalg for oppvekst, kultur og idrett 
 

Utvalgsbeskrivelse 

Utvalg for oppvekst, kultur og idrett (OKI) er ansvarlig for kommunens tjenester innenfor 

områdene barnehage, skole, voksenopplæring, bibliotek, kulturskole, kulturscene, 

aktivitetstilbud til barn og foreldre, folkehelse (Sunne Aktive Liunger), helsetjenester til barn 

og unge, helsetjenester til barn og unge med funksjonsnedsettelse, helsestasjon, 

skolehelsetjeneste, pedagogisk psykologisk tjeneste, barnevern, frivillighet, idrett, park, 

friluftsliv samt kirkelig fellesråd.  

 

Status økonomi 

 
Beløp i 1000 

       

Tjenesteområder Rev. bud. 

hiå. 2024 

Regnskap 

hiå. 2024 

Avvik hiå. Avvik i % 

hiå. 

Rev. bud. 

2024 

Prognose 

100-Felles Grunnskole 6 378 7 562 -1 184 -18,6 % 115 904 0 

102-Gullaug skole 6 563 7 454 -891 -13,6 % 23 518 -2 000 

103-Hegg skole 13 447 14 571 -1 124 -8,4 % 50 599 -3 000 

104-Egge skole 3 065 3 465 -400 -13,0 % 10 194 -900 

105-Oddevall skole 2 688 3 168 -480 -17,9 % 9 532 -1 100 

106-Nordal skole 1 583 1 337 247 15,6 % 5 805 300 

107-Hallingstad skole 5 991 5 329 662 11,1 % 21 589 300 

108-Hennummarka skole 11 194 10 714 480 4,3 % 38 283 0 

109-Heia skole 7 080 6 782 299 4,2 % 25 183 100 

121-Lierbyen skole 8 224 7 885 339 4,1 % 29 209 467 

122-Tranby skole 12 863 13 279 -416 -3,2 % 46 461 -1 900 

127-Høvik skole 29 878 33 111 -3 233 -10,8 % 104 480 -8 000 

128-Sylling skole 8 044 9 078 -1 034 -12,9 % 27 812 -3 000 

135-Kulturskolen 2 223 2 292 -69 -3,1 % 9 796 0 

145-PP-tjenesten 4 882 4 976 -94 -1,9 % 21 015 0 

150-Felles Barnehage 64 324 65 160 -836 -1,3 % 269 160 0 

151-Linnesstranda barnehage 2 306 2 174 132 5,7 % 8 347 0 

154-Dambråtan barnehage 2 916 3 070 -154 -5,3 % 11 045 0 

156-Hennummarka barnehage 3 514 3 144 371 10,5 % 10 675 0 

211-Helsetjenesten 8 963 8 973 -9 -0,1 % 29 450 0 

213-Tjenester til barn og ungdom 

med funksjonsnedsettelse 

10 028 12 673 -2 645 -26,4 % 33 002 -5 000 

220-Barnevernstjenesten 17 276 15 120 2 156 12,5 % 64 540 7 300 

320-Kultur og Fritid 11 867 12 386 -519 -4,4 % 44 454 0 

340-Voksenopplæringen 2 917 2 062 854 29,3 % 11 302 0 

Sum 248 214 255 765 -7 551 -3,0 % 1 021 354 -16 433 
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Kommentar til status økonomi 

 

Prognose årsresultat: – 16,4 millioner kroner 

 

Skolene starter året med et merforbruk. Det er likevel flere skoler som er innenfor budsjett 

enn hva det var ved utgangen av 2023. Av de større skolene er det Høvik, Hegg, Sylling, 

Tranby og Gullaug som har størst merforbruk, men Egge og Oddevall ligger også over 

budsjett så langt i år.  

 

Årsakene til at det fortsatt er merforbruk for mange av skolene, er de samme som forrige år. 

Det er fortsatt en høy andel elever som har vedtak om spesialundervisning. Alle skolene, 

bortsett fra ungdomstrinnet på Høvik, ligger omtrent på lærernorm. Høvik ungdomstrinn 

skal være på norm fra nytt skoleår.   

 

En del av tiltakene som settes inn for å redusere kostnader vil få effekt fra nytt skoleår. 

Rektorene har i sum meldt inn en årsprognose for 2024 på 18,4 millioner kroner i 

merforbruk. Dette forutsetter at skolene gjennomfører tiltak som reduserer antall lærere og 

assistenter som jobber med spesialundervisning, og at Høvik skole i tillegg reduserer antall 

årsverk i ordinær undervisning slik at også ungdomstrinnet kommer på lærernorm.   

 

PP-tjenesten ligger innenfor budsjett, det samme gjør de kommunale barnehagene. 

Fellesområdet for barnehage har noe merforbruk. Det er vanskelig å si noe om året totalt, 

før vi vet hva utbetaling av ressurser til tilrettelagte tiltak vil være for vårhalvåret. Det er en 

stor risiko for at nivået her ligger en del høyere enn budsjett. Prognosen er satt til 

budsjettbalanse for disse virksomhetene.  

 

Tjenester til barn og unge med funksjonsnedsettelse har et merforbruk per februar. Dette 

skyldes en økning i antall innvilgede vedtak gjennom 2023, og en økning i ressursbehovet for 

barn ved Eikenga og i privat avlastning. Virksomheten hadde et merforbruk ved utgangen av 

2023, som fortsetter inn i 2024. Prognose for året er et merforbruk på 5,0 millioner kroner. 

 

Barnevernstjenesten har et mindreforbruk på 1,4 millioner kroner per februar. Det meldes at 

virksomheten forventes å gå med et mindreforbruk på 7,3 millioner ved årsslutt. 

 

Øvrige virksomheter, helsetjenesten, kultur og fritid, kulturskolen og voksenopplæringen 

melder om budsjettbalanse.   
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Tiltak for å redusere kostnadene: 

• Endre rutine for vedtak om spesialundervisning. Det er mange elever som har små 
vedtak om spesialundervisning som bør kunne håndteres innenfor tilpasset 
opplæring. Praksis i forhold til henvisning til PPT, utarbeidelse av sakkyndig vurdering 
og enkeltvedtak om spesialundervisning gjennomgås for å sikre riktig nivå på 
spesialundervisningen, og for å øke handlingsrommet til skolene knyttet til 
spesialundervisning. Endringen vil ta tid da de fleste sakkyndige vurderinger har en 
varighet på inntil tre år. Skolenes ressursteam er en viktig brikke for å redusere 
spesialundervisningen ved å kunne gi veiledning og støtte til lærerne. 

• PPT skal ut i alle klasserom på 1. trinn fra høsten for å observere, og å støtte og 
veilede lærerne. Målet er å redusere antall elever som trenger spesialundervisning 
ved å fange opp og sette inn tiltak tidligst mulig. 

• Redusere vikarbruk ved sykefravær ved å slå sammen klasser (ved små skoler) og ved 
å bruke administrative stillinger til undervisning.   

• Høvik skole skal være i tråd med lærernorm ved oppstart av skoleåret 2024-2025. 
Dette vil bety en reduksjon i lønnskostnader ved ungdomstrinnet på 7,8 millioner 
kroner i året. Effekten for høsthalvåret er 3,5 millioner kroner.    

• Høvik skole har redusert med fire lærerstillinger fra august 2023. Åpningstiden i SFO 
ble redusert med en halvtime fra høsten 2023 i samråd med skolens FAU.  

• Egge skole har slått sammen 1.- og 2. trinn og 3.- og 4. trinn for å spare på 
bemanningen skoleåret 2023-2024. Besparelsen her er at det ikke skal settes inn 
vikar ved fravær.  

• Hennummarka skole har en lærer og en assistent som sluttet ved nyttår. Disse ble 
ikke erstattet, men løst internt. Det vurderes lignende tiltak også ved andre skoler.  

• Hegg hadde avvik for lærernorm på 1.- 4.trinn, og måtte øke noe ved nyttår. Tiltak for 
å redusere forbruk er å ikke alltid sette inn vikar ved fravær og ved å redusere antall 
små vedtak om spesialundervisning.    

• Tranby hadde også et lite avvik for lærernorm som måtte rettes opp. Tiltak for å 
redusere forbruk er å bruke mindre til drift (bl.a. antall turer til Friluftsliv) og ved å 
bruke avdelingsleder til undervisning.  

• Møter som kan legges til kommunens egne lokaler er flyttet tilbake dit. De årlige to-
dagers samlingene for barnehage- og skoleledere er redusert til en dagssamling og 
deltagelse på kurs og seminarer vurderes særlig nøye.  

• Alle LMU (lokalt medbestemmelsesutvalg) har fått i oppdrag å ta opp status for 
økonomien i virksomheten, tiltak for å redusere forbruket og effekten av tiltakene på 
agendaene i alle møtene sine.  

 

Status utvikling og utfordringer 

Felles kvalitetsplan for barnehage og skole 2023-2026 “Lekeglede, lærelyst og livsmestring” 

implementeres nå i alle barnehager og skoler. 

 

Skolebehovsplanen er ikke vedtatt ennå. Den vil komme til politisk behandling etter at det er 

tatt stilling til tiltakene i omstillingsprosjektet. Det er vedtatt at Tranby skole prioriteres før 



  

 

 

 

 

18 1. Tertialrapport 2024  

skole i fjordbyen. Konsekvensene av dette er blant annet at Hegg skole vil få 

kapasitetsutfordringer. Det samme gjelder miljøverkstedet på Hennummarka skole. Her er 

en paviljongløsning under utredning. 

 

Det er flere barn og unge som har utfordringer i hverdagen og andel elever med stort 

skolefravær er økende. Dette rapporteres både fra barnehager, skoler og hjelpetjenestene. 

Det er også flere barn og unge med diagnoser innen autismespekteret som krever en særlig 

tilrettelegging.  

 

I tråd med endringer i arbeidsmiljøloven arbeides det med løsninger for hvordan 

fritidskontakttjenesten skal organiseres. Kompetansekrav, oppdragstaker eller arbeidstaker 

er sentrale utfordringer som må løses.  
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HP Verbalvedtak 

 
Oppdrag Beskrivelse Status Beskrivelse status 

HP 22 3.30 Legge til rette for at 

biblioteket får sin plassering på 

bakkeplan i omreguleringen av 

Lierbyen 

Områdereguleringen for Lierbyen bør legge til rette for at 

biblioteket får sin plassering på bakkeplan i Lierbyen, ref 

HP 2019-22, punkt 2.7. (Ap) 

 

Iht. plan Den planmessige sikringen ligger til plan og stedsutvikling. 

Kultur og fritids ansvar er å være en pådriver og sikre 

grunnlag for videre prosjektering og forankring av hva 

dette nye biblioteket med tilknyttede tjenester kan og bør 

utvikles til å bli og ha av funksjon som møteplass og 

stedsutviklingstiltak.  

Politisk debatt før valget viste stor enighet om målet. Når 

dette kan realiseres og hvordan framdrift kan sikres er pt. 

mer uklart - først og fremst pga. kommunens økonomiske 

utfordringer. 

 

HP 23 3.09 Omorganisering av Statped  Som følge av omorganisering av Statped er flere oppgaver 

overført til kommunene. Kommunedirektøren kartlegger 

og utreder hvordan kommunen kan løse disse oppgavene, 

f.eks logopedtjenester, og fremmer en egen sak i løpet av 

2023. 

Ferdigstilt Ble behandlet i OKI-utvalget i august 23. 

 

  

 

HP 23 3.19 Fremtidig utvikling av Lier 

bygdetun Fremtidig utvikling av Lier bygdetun er avhengig av at det 

utarbeides en ny reguleringsplan. Alle planlagte prosjekter 

med unntak av et formidlingssenter kan løses innenfor 

eksisterende plan. På sikt bør ny plan utarbeides i tett 

dialog mellom bygdetunet og Lier kommune.  

 

Iht. plan Det er satt ned en arbeidsgruppe som har hatt møte på 

bygdetunet for å knytte aktiviteter på Lier bygdetun 

sammen med dybdeområdene i lokal læreplan. 

Det ser pt ut til at ny reguleringsplan ikke er påkrevet, men 

at det må gjennomføres flere grunnundersøkelser og 

innhentes fagrapporter som grunnlag for kommende 

byggesaker. Rammene bør derfor opprettholdes. 
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Oppdrag Beskrivelse Status Beskrivelse status 

HP 23 3.31 Lønnsgodtgjørelse 

fritidskontrakter Ordningen med fritidskontrakter gjennomgås med sikte på 

å øke og differensiere lønnsgodtgjørelsen slik at tilbudet 

utvides og at dagens underdekning unngås. Frist 1. 

tertialrapport 2023. 

 

Forsinket Politisk sak ble lagt fram i 1. tertial, men ble  sendt tilbake. 

Ny sak kommer opp før sommeren 2024. Det arbeides nå 

med en prognose på behov, ressurser og kompetanse. 

Dette vil legge grunnlaget for en vurdering av hvilke 

kostnader som vil påløpe ved endring i lønn og 

godtgjøringer.  

 

HP 23 3.32 

Ungdomsbedrift/entreprenørskap Lier virker å ha et gjennomarbeidet og godt opplegg for 

ungdomsbedrift/entreprenørskap som valgfag på 

ungdomstrinnet. Kommunen ser nærmere på om 

opplegget med entreprenørskap og ungdomsbedrift kan 

brukes som et særlig pedagogisk virkemiddel for å nå 

skoleslitere. 

 

Iht. plan Det er planlagt at saken kommer til politisk behandling før 

sommeren 2024. 

 

HP 24 3.02 Barnehagekapasitet 
Kommunedirektøren bes sikre god barnehagekapasitet i 

alle skolekretser, med særlig fokus på pressområder som 

eksempelvis Lierskogen. 

 

Iht. plan Barnehagebehovsplanen gjennomgås med tanke på 

revidering. 

 

HP 24 3.04 Tranby skole 
Bygging/renovering av Tranby skole er prioritert med 

oppstart så snart idrettshallen er ferdigstilt. 

 

Iht. plan Det vil bli nedsatt en styringsgruppe og en arbeidsgruppe.  

 

HP 24 3.05 Fjordbyen skole 
Skolebehovsplanen ble vedtatt i KS 62-2022 da kapasiteten 

på Høvik og Lierbyen er presset og ny skole i Fjordbyen er 

derfor påkrevd for å avlaste Høvik skole, Hegg skole og 

Lierbyen skole. Ungdomsskoleelever fra Høvik, Gullaug, 

Iht. plan Skoletomt er kjøpt. Tranby skole prioriteres bygd først, 

derfor er skole i fjordbyen skjøvet ut i tid. 
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Oppdrag Beskrivelse Status Beskrivelse status 

Lierstranda, Reistad og Utsikten vil sogne til ny skole i 

Fjordbyen. 

 

HP 24 3.06 Hallingstad skole – 

uteområde Gode uteområder på barneskoler er viktig for barns 

psykiske og fysiske helse og utvikling. Det er derfor 

ønskelig at kommunedirektøren ser på enkle og 

hensiktsmessige tiltak på Hallingstad skole og fremmer 

politisk sak innen sommeren 2025. 

 

Iht. plan Prosessen med å beskrive ønsker og behov er i startfasen. 

Forslag til tiltak legges frem til politisk behandling før 

sommeren 2025. 

 

HP 24 3.07 Skolebøker 
Det ekstraordinære statlige tilskuddet i 2023 som Lier 

mottar for å kjøpe inn skolebøker er ikke tilstrekkelig til å 

dekke behovet skolene har til lærebøker. Det er derfor 

nødvendig at kommunen bidrar med ekstraordinære 

midler til innkjøp av skolebøker. 

 

Ferdigstilt Midlene til innkjøp av skolebøker er sendt til skolene og 

fordelt per elev. Det er enighet i rektorkollegiet om at 

bøker i fagene norsk, matematikk og engelsk er det som 

prioriteres først. 

 

HP 24 3.08 Logoped 
Pedagogisk psykologisk tjeneste styrkes med logoped for å 

kunne gi et likeverdig og tilpasset pedagogisk tilbud til alle 

barn og unge med kommunikasjons-, språk- og talevansker 

 

Iht. plan Stillingen er utlyst og planen er å ha en ansatt på plass fra 

1.8.24. 

 

HP 24 3.09 Mobbing og vold i skolen 
Skole er en kommunal kjerneoppgave og offentlig ansvar. 

Et trygt og godt læringsmiljø for elevene og et anstendig 

arbeidsmiljø for de ansatte er en forutsetning for en god 

skole. Vold, mobbing, trusler og trakassering av elever og 

ansatte er en utfordring også i Lier-skolen. 

Kommunedirektøren bes om å kartlegge omfanget og 

utviklingen i vold, trakassering og mobbing mot elever og 

ansatte, inkludert hvilke elevgrupper som har nevnte 

Iht. plan Det ble levert en melding til OKI og kommunestyret i mars 

2024 om temaet vold. Det vil etterhvert også komme en 

sak. 
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Oppdrag Beskrivelse Status Beskrivelse status 

uønsket adferd. Kommunedirektøren bes videre om å 

skolere og kurse skoleledere i hvilke rettigheter og 

virkemidler de ansatte har i forhold til utagerende elever.  

 

HP 24 3.10 Kulturkarusell 
Kommunedirektøren bes legge til rette for utrulling av 

«Kulturkarusell» i SFO på Gullaug, Heia og Sylling skoler. 

Ramme for tiltaket settes til 150.000 kroner årlig. Det 

legges opp til at tiltaket skal være gratis for barn i SFO. 

Kommunedirektøren legger frem en kortfattet evaluering 

etter skoleåret 2024/2025. 

 

Iht. plan Arbeidet med å få på plass en kulturkarusell på Sylling, 

Gullaug og Heia skole er i gang. Planlagt oppstart fra august 

2024. 

 

HP 24 3.11 Lavterskel musikktilbud i 

skolen Gjennom lavterskel musikktilbud med fokus på samspill og 

mestring, vil barn og unge oppleve glede og utvikling med 

musikk. Vi ønsker å gjennomføre et pilotprosjekt med 

lavterskel musikktilbud som eksempelvis EC-Play i Lier med 

evaluering etter skoleåret 2024/2025. 

 

Iht. plan Kulturskolen ser på mulige løsninger for pilotering fra 

høsten 2024. 

 

HP 24 3.12 Øvingslokaler, musikk og 

scene Gode kulturtilbud bygger felleskap og fremmer 

mestringsfølelse for personer i alle aldre. Det bes om at 

kommunedirektøren ser på mulighetene for å samarbeide 

med samfunnshusene og eventuelt skolene om musikk og 

scenetilbud også for voksne som er selvfinansierende. 

Kommunedirektøren bes undersøke nasjonale 

tilskuddsordninger som kan gi brukerne passende lokaler 

og utstyr. 

 

Ikke påbegynt  
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Oppdrag Beskrivelse Status Beskrivelse status 

HP 24 3.13 BUA Kommunedirektøren bes om å sikre bevilgninger til 

opprettholdelse av tilbudet ved BUA Tranby og opprette et 

tilsvarende BUA-tilbud i Sylling. 

 

Iht. plan 
Sak om utvidelse av BUA-tilbudet blir lagt fram høsten 

2024. Det er verdt å poengtere at eksisterende tilbud er 

finansiert av eksterne midler. En 

videreføring/opprettholdelse og utvikling av tilbudet er 

dermed avhengig av kommunale prioriteringer og statlige 

tilskudd. 

 

HP 24 3.14 Bibliotek 
Den nasjonale bibliotekstrategien: Rom for demokrati og 

dannelse er videreført frem til 2025, i tillegg vil det 

fremmes en Leselyststrategi i 2024.Som et ledd i fokuset 

på bibliotek og leselyst bes kommunedirektøren om å 

fremme en strategiplan for skolebibliotek for Lier 

kommune som skal si noe om utvikling av 

skolebibliotekene fremover, blant annet anbefalt beløp 

brukt på bøker per elev til skolebiblioteket per år, antall 

timer satt av til skolebibliotekansvarlig pr. uke osv. En 

strategiplan bør ta opp i seg hvordan man ser for seg 

videre utvikling. Strategiplanen fremmes til politisk 

behandling i løpet av 2024. 

 

Iht. plan 
Sak om skolebibliotek legges fram i løpet av høsten 2024. 

 

HP 24 3.15 Bibliotek på bakkeplan 
Kommunedirektøren bes utrede og fremme politisk sak 

vedrørende hvordan bibliotek på gateplan i Lierbyen kan 

realiseres innen 2027. Det er ønskelig med vurdering av 

eventuelle midlertidige løsninger samt permanente 

løsninger. Det bes samtidig om at potensiale for samdrift 

med andre aktuelle kommunale tjenester og frivillige 

vurderes, samt utrede hvordan biblioteket kan styrke 

mandatet sitt til å styrke medborgerskap, bygge 

Iht. plan 
Sak om bibliotek på bakkeplan legges fram før sommeren 

2024. 
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Oppdrag Beskrivelse Status Beskrivelse status 

lokaldemokrati og være en aktiv del av lokalsamfunnet i 

Lierbyen. 

 

HP 24 3.16 Kulturscenen – Hegg 
For å styrke kulturtilbudet og sikre et bredere tilbud bes 

kommunedirektøren utrede alternative driftsformer 

inkludert omgjøring til aksjeselskap. Resultat av utredning 

fremmes i første møterunde etter sommerferien 2025. 

 

Iht. plan 
Sak om Lier kulturscene legges fram i første møterunde 

etter sommeren 2024. 

  

 

HP 24 3.17 Eplefondet 
Flere familier opplever utfordringer med å betale for 

barnas aktiviteter og Eplefondet er en ubyråkratisk 

tilskuddsordning hvor klubbene kan søke om tilskudd til 

fritidsaktiviteter. Kommunedirektøren bes i samarbeid med 

Kiwanis om å styrke Eplefondet i samarbeid med ideelle, 

private aktører og legater for å imøtekomme det faktiske 

behovet. 

 

Iht. plan 
Sak legges fram høst 2024. 

 

HP 24 3.27 Gilhusodden 

rekreasjonsområde Gilhusodden blir mye brukt som rekreasjonsområde. 

Kommunedirektøren bes legge fram en sak om 

oppgradering av Gilhusodden familiestrand. 

Kommunedirektøren bes om å undersøke om kommunen 

er tjent med at området blir statlig sikret med mulig til å 

søke om statlige midler til oppgradering. Det bes legge vekt 

på hvordan badestedet kan bli et enda triveligere sted for 

rekreasjon og hygge for flere av Liers innbyggere og 

gjester, uten at det går på bekostning av naturverdier og 

Linnesstranda naturreservat. Universell utforming og 

tilgjengelighet for alle, uavhengig av funksjonsnivå, er en 

forutsetning. Kommunedirektøren bes om å legge fram 

Ikke påbegynt  
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Oppdrag Beskrivelse Status Beskrivelse status 

forslag som gir muligheter for helårsbading og hvordan 

kommunen ser for seg å fjerne uønskede arter fra 

området. Videre må ettersyn av 

toalettfasiliteter, håndtering av forsøpling og avfall stå på 

listen over oppgaver som inngår i arbeidet, nå som Lier 

kommune eier området 

 

HP 24 3.30 Fritidskontakter 
Kommunedirektøren bes om å legge fram en sak om 

rekruttering av fritidskontakter, der målet skal være at alle 

som har vedtak om fritidskontakt skal motta tjenesten. 

Rekruttering av unge som trenger jobb kan være ett 

aspekt, der samarbeid med Lier og St. Hallvard 

videregående kan være en del av løsningen. Finansielle 

utfordringer inkluderes i saksfremlegget  

 

Iht. plan 
Fritidskontakttjenesten har våren 2024 vært på 

rekrutteringsrunde på St. Hallvard videregående med svært 

positive resultater. Det var flere som meldte interesse for å 

bli fritidskontakt, og tjenesten har gitt oppdrag til flere 

ungdommer. “Om disse elevene representerer 

ungdommene i Lier, er jeg ikke bekymret for framtida!”, 

uttalte en av våre ansatte i fritidskontakttjenesten. 

Melding blir lagt fram i juni, eller i første møterunde over 

sommeren. 

 

HP 24 3.45 Rekrutering og kompetanse 

i barnehagene Kommunedirektøren bes vurdere tiltak på hvordan vi kan 

sikre god rekruttering og kompetanse i barnehagene, samt 

tiltak for å sikre at vi beholder barnehagelærere med 

utvidet kompetanse. Det bes om at det fremmes politisk 

melding. Kommunestyret orienteres innen siste møterunde 

før sommeren 2024. 

 

Iht. plan Melding om temaet vil legges frem i siste møterunde før 

sommeren 2024. 

 

Hp 24 3.03 Idrettshallen på Tranby 
Idrettshallen på Tranby er essensiell med tanke på fysisk 

aktivitet blant elevene mens Tranby skole bygges om. Det 

er derfor viktig at idrettshallen blir høyt prioritert. 

Iht. plan Forprosjekt har startet opp. Arkitekt er engasjert, og vi har 

hatt oppstartmøte med Lier IL.  

Planlegger workshop med brukere i løpet av noen uker. 

Varighet for prosjekt blir ca. 6 måneder. 
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Utvalg for helse, omsorg og velferd 
 

Utvalgsbeskrivelse 

Utvalg for helse, omsorg og velferd (HOV) er ansvarlig for kommunens tjenester innenfor 

områdene helsetjenester (unntatt de som ligger til OKI), psykisk helse og rus, 

hjemmetjenester, velferdsteknologi, sykehjem, bemannede boliger, omsorgsboliger, 

rehabiliteringstjenester, friskliv, folkehelse, seniorsenter, tilrettelagt kultur- og fritidstilbud, 

voksne med funksjonsnedsettelse, NAV, flyktningtjenester samt alkoholloven.  

 

Status økonomi 
 

Beløp i 1000 

       

Tjenesteområder Rev. bud. 

hiå. 2024 

Regnskap 

hiå. 2024 

Avvik hiå. Avvik i % 

hiå. 

Rev. bud. 

2024 

Prognose 

200-Felles velferdstjenester 20 260 21 052 -793 -3,9 % 83 723 0 

215-Psykisk helse og rus - Tjenester 

til voksne 

18 601 18 830 -228 -1,2 % 61 301 0 

222-NAV 16 415 14 746 1 669 10,2 % 57 521 1 000 

224-Forvaltning helse og bolig 7 702 6 084 1 618 21,0 % 27 688 1 500 

225-Felles omsorg 4 052 3 454 598 14,8 % 14 833 0 

226-Lege, legevakt og 

samhandlingsreformen 

8 152 7 898 254 3,1 % 48 912 0 

228-Forebyggende tjenester 18 701 20 511 -1 810 -9,7 % 54 760 1 000 

237-Hjemmetjenesten 20 832 23 278 -2 446 -11,7 % 81 546 -4 000 

238-Nøstehagen 12 432 15 099 -2 667 -21,4 % 48 819 -3 200 

244-Liertun og Bratromveien BFF 13 885 14 953 -1 068 -7,7 % 52 292 -3 300 

245-Sentralkjøkken 3 967 3 471 496 12,5 % 14 946 500 

250-Fosshagen 30 078 32 367 -2 290 -7,6 % 112 295 0 

260-Personer med 

funksjonsnedsettelser voksne 

49 826 51 409 -1 583 -3,2 % 132 001 -1 000 

Sum 224 902 233 151 -8 249 -3,7 % 790 637 -7 500 

 

Kommentar til status økonomi 

 

Prognose årsresultat: - 7,5 millioner kroner 

 

Prognosen er usikker da det fortsatt er tidlig i året. Flere virksomheter rapporterte et 

betydelig merforbruk gjennom fjoråret.  Spesielt har merforbruket ved alle de tre 

sykehjemmene vært høyt. Flere virksomheter har hatt mye overtidsbruk og innleie av vikarer 

gjennom 2023, og dette har fortsatt i inneværende år. 

 

Virksomhetsledere og avdelingsledere vil nå få fornyet opplæring i månedsrapportering, 

tallfesting av tiltak og prognose. Det har blitt jobbet aktivt med tiltak i virksomhetene, siden 
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merforbrukene oppstod, uten at dette har ført til den nødvendige reduksjonen i utgifter. Det 

er dermed nødvendig å gjøre endringer i driften i flere virksomheter, slik at kommunen 

fortsatt yter forsvarlige helse- og omsorgstjenester, men innenfor vedtatte rammer. 

 

Liertun har et merforbruk på innleie av vikarer og bruk av overtid rundt enkeltbrukere i 

boliger, som skyldes funksjonsfall og økt behov for helse og omsorgstjenester.  

 

Nøstehagen sykehjem har et merforbruk på både fastlønn, overtidsbruk og innleie ved 

sykefravær. Nøstehagen har over en lengre periode hatt et høyt merforbruk og utfordringer 

med å tilpasse driften innenfor vedtatt budsjett.  

 

Fosshagen har et høyt merforbruk ved marsrapportering, men har prognose om å gå i 

balanse ved årslutt. Virksomheten har satt inn flere tiltak for å redusere merforbruket, der 

effekten av disse forhåpentligvis vil synes utover året.  

 

Hjemmetjenesten har gjennom 2023 og over i 2024 et merforbruk.  Dette skyldes innleie ved 

sykefravær og et svært høyt overtidsbruk de siste månedene. Virksomheten har enkeltsaker 

med et høyt nivå av tjenester gjennom døgnet, som vil kunne føre til et ytterligere 

merforbruk gjennom året.  

 

Tjenester til voksne med funksjonsnedsettelser har en noe usikker prognose ved mars- 

rapporteringen. Beregning av inntekter for særlig ressurskrevende brukere vil bli 

gjennomgått til rapportering i april.  

 

Forvaltning helse og bolig har et mindreforbruk ved mars-rapporteringen, som skyldes 

reduksjon i utbetaling av kommunal bostøtte. Mindreforbruket antas å øke utover året.  

 

NAV har startet året med et mindreforbruk. Årsprognosen er imidlertid usikker da den 

påvirkes av arbeidsmarkedet. Det er forventet en innstramming i markedet med 

nedbemanning i mange bransjer. Dette kan gi utfordringer med å få personer inn i lønnet 

arbeid. Prognosen settes foreløpig til et mindreforbruk på 1 millioner kroner. 

 

Tiltak for å redusere kostnadene:  

• Opphør av flere kjøpte plasser hos privat leverandører, der bistandsbehovet vil bli 

dekket av kommunens eget tilbud innenfor psykisk helse. 

• Gjennomgang av bruk av institusjonsplasser for å sikre at langtidsplasser faktureres 

riktig og at alle plasser utnyttes optimalt og uten opphold. Dette vil gi økte inntekter og 

reduserte utgifter til eksterne kjøp og betalingsdøgn på sykehus. 
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• Sørge for at pasienter blir tildelt plass på rett sted slik at innleie av ekstra bemanning 

reduseres.  

•        Redusere bruk av overtid og innleie. 

•        Etablering av vikarpool for bruk av helsepersonell på tvers av virksomhetene 

• Aktive tiltak i virksomheter med lavt nærvær for å redusere utgifter til sykefravær og 

innleie. 

• Virksomheter med høyt merforbruk må gjennomgå egen drift og styre bemanning 

etter vedtatt budsjett. 

• Oppfølging av team rundt virksomheter med merforbruk, der det gjennomgås 

arbeidstidsordninger, bruk av innleie, overtid og vurdering av effekten av tiltakene.  

 

Ytterligere tiltak vil bli drøftet frem mot neste rapportering. 

 
Status utvikling og utfordringer 

 

Eksterne kjøp: 

Tjenesteområdet har en nedgang i kjøpte plasser innenfor psykiatri. Det er i løpet av de siste 

seks månedene sagt opp to plasser innenfor disse områdene og gitt tilbud i kommunal regi. 

Likevel så er utgiftene til eksterne kjøp svært høye, noe som i hovedsak skyldes en økt 

bemanning rundt enkeltbrukere og økning i timespris. Bruk av private leverandører til 

brukere som har rett til brukerstyrt personlig assistanse (BPA) er økende, både antall nye 

brukere, men også en økning av nivået til de som allerede har innvilget rettigheten. 

Økningen av nivået skyldes både endring av vedtak etter klagebehandling hos Statsforvalter, 

men også at flere vil få en forverring i helsetilstanden over tid som fører til et økt behov for 

tjenester. 

 

Betalingsdøgn sykehus: 

Det er en nedgang i betalingsdøgn på sykehus. Dette skyldes god rotasjon og bruk av 

institusjonsplasser på tvers.  Kommunen har også rammeavtaler med private leverandører 

om kjøp av både korttidsplasser, langtidsplasser og forsterkede plasser på institusjon.  

 

Rekruttering og kompetanse: 

Det er utfordrende å rekruttere ansatte med 3-årig høyskolekompetanse innen sykepleie og 

vernepleie. Kommunens endring i grunnlønn for sykepleiere i turnus har ført til at 

rekrutteringen har blitt bedre. Det er vurdert at det på landsbasis er utfordrende å skaffe 

tilstrekkelig ansatte innen disse yrkesgruppene. Vi ser at både faglige, økonomiske og 

utviklingsmessige muligheter er virkemidler av betydning for å lykkes.  
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Folkehelse: 

Lier kommune jobber målrettet for et helsefremmende liersamfunn med flere og bedre 

leveår med jevnere kår. Gode data om folkehelsen er vesentlig for at det skal kunne fattes 

gode beslutninger og iverksettes tiltak som bidrar til å fremme god folkehelse. Ifølge 

folkehelseloven §5 skal det hvert fjerde år utarbeides folkehelsedata i kommunen. Dette er 

en omfattende og grundig sammenstilling hvor data fra flere kilder er vurdert. 

Folkehelsedata 2024 er utarbeidet og legges frem for politisk behandling i kommunestyret 6. 

mai.  

 

I Lier kommune er det generelt god folkehelse, men det er også områder som bekymrer. 

Dette omfatter: 

• Sosiale ulikheter: Lavinntekt, barnefattigdom og utenforskap. 

• Psykisk helse: Ensomhet, depresjon og angst. 

• Barn og unge: Skolefravær og utfordrende adferd. 

• Levevaner: Stillesitting og fedme. 

 

Folkehelsearbeidet tar sikte på å møte disse utfordringene gjennom koordinerte tiltak som 

påvirker hverandre gjensidig. 
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HP Verbalvedtak 
Oppdrag Beskrivelse Status Beskrivelse status 

HP 21 3.08 Ufaglærte medarbeidere 

tilbys fagbrev  

 Forsinket Behandles i første møterunde etter sommeren 2024.  

 

HP 21 3.15 Tilskudd Husbanken 

vedlikehold og rehabilitering 

borettslag 

 Forsinket Oppdraget svares ut i første møterunde etter 

sommeren. Saken kan ses i sammenheng med sak PS 

42/2023, som er behandlet tidligere.  

 

HP 22 3.26 Evaluering og revidering 

av Handlingsplan for barnefattigdom 

fra 2016 

Handlingsplan mot barnefattigdom, vedtatt i 2016, 

evalueres og revideres i løpet av 2022. (SV) 

 

Iht. plan Arbeidet med planen er startet vår 2023, planen 

forventes å være ferdig til politisk behandling i 2024 

 

HP 22 3.28 Fornyet fokus på arbeidet 

med heltidskultur 

Fornyet fokus på arbeidet med heltidskultur gjennom 

bl.a. at prosjektet «Nytt Blikk» gjenopptas lokalt. Her 

ligger arbeid med videreutvikling og økt bruk av 

alternative turnusordninger, vikarpool-ordning og 

tilrettelegging av flere heltidsstillinger. Prosjektet ble 

stilt i bero bl.a. pga pandemien, men arbeidet 

gjenopptas og reorganiseres i løpet av 1. halvår 2022. 

(Ap) 

 

Ferdigstilt TØRN-prosjektet er etablert og behandlet i 

partssammensatt utvalg, den 27.04.23 

 

HP 23 3.08 Fysisk aktivitet for 

beboere i alle døgnbemannede 

institusjoner 

Fysisk aktivitet er en viktig verdi hele livet. 

Kommunedirektøren gis i oppdrag å sikre at beboere i 

alle døgnbemannede institusjoner får minst 1 time 

daglig aktivitet. I tillegg bør det utarbeides rutiner som 

sikrer at avtalte individuelle aktiviteter gjennomføres 

som planlagt. Det fremmes en egen sak i løpet av 2023 

om eventuelle dekning av merutgifter til gjennomføring. 

Forsinket Behandles i siste møterunde før sommeren 2024. 
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Oppdrag Beskrivelse Status Beskrivelse status 

HP 24 3.18 Liertun cafe 
Kommunedirektøren bes vurdere hvordan kommunen 

kan opprettholdetilbudet ved Liertun cafe og eventuelt 

utvidelse. Kommunestyret orienteres tidsnok til å kunne 

behandle dette i 1.tertial. 

 

Iht. plan Behandles i siste møterunde før sommeren 2024.  

 

HP 24 3.19 Ungt utenforskap  

Arbeidet mot ungt utenforskap skal prioriteres ved alle 

kommunale prioriteringer. Dette gjelder unge i alderen 

15-29 år som ikke er i arbeid, under 

utdanning/opplæring eller med varige trygdeytelser. Vi 

ber om at kommunedirektøren legger frem en sak i 

løpet av 2024 med fokus på hvordan oppfølgingen av 

denne gruppen kan bedres, samt sikre et enda bedre 

samarbeid mellom skole, helsetjeneste, NAV og 

arbeidsgiver. Vi ber også om at kommunedirektøren 

vurderer ulike befolkningsrettede forebyggende tiltak i 

samråd med helsetjenesten for å forebygge angst og 

depresjon i den aktuelle gruppen, i tillegg til den 

ordinære behandlingsrettede helsetjenesten. 

 

Ikke påbegynt  

 

HP 24 3.24 Flere inn på 

boligmarkedet Lier kommune skal jobbe aktivt for å bidra til at flere 

kommer inn på boligmarkedet. Kommunen må gjøre 

allment kjent og være aktive i å markedsføre 

muligheter, dette innebærer tydeliggjøring av hvem som 

kan veilede gjennom de ulike mulighetene som 

Husbanken, startlån, leie til eie og eventuelt lignende 

ordninger. Sikre at kommunens handlingsrom i forhold 

Iht. plan Behandles andre halvår 2024.  
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Oppdrag Beskrivelse Status Beskrivelse status 

til Husbanken og muligheten for kommunen som 

garantist benyttes fullt ut. (AP, MDG, R)  

 

HP 24 3.31 Privatpleien i Lier  

Kommunedirektøren bes om å legge frem sak om den 

historiske privatpleien i Lier. Saken skal ta opp i seg 

hvilken utbredelse denne virksomheten har hatt, hvilken 

betydning den har for sysselsetting og opprettholdelsen 

av gårdsbruk i kommunen hadde denne driftsformen for 

virksomheten tidligere og i nåtid. I saken skal det fremgå 

hvilket omfang kommunen selv benytter seg av 

tjenestene, hvilke kriterier man legger til grunn i dag. 

Saken skal vise sammenlignbar kostnadskalkyle ved kjøp 

av plass i privat helseinstitusjon. For brukere som anses 

å være i behandling tilnærmet hele livsløpet skal 

kostnadskalkylene så langt det lar seg gjøre vise 

kostnadene på hele behandlingstiden/livsløp. (SP) 

 

 

Iht. plan Behandles i siste møterunde før sommeren 2024.  

 

HP 24 3.32 Sykehjemsplasser 
Med bakgrunn i den forestående demografiske 

utviklingen er det ventet at Lier kommune vil trenge et 

betydelig antall sykehjemsplasser de nærmeste 10 

årene. Dette gjelder både rehabiliterings/korttids- og 

langtidsplasser. Vi ønsker økt bruk av private/ideelle 

aktører for å løse kapasitetsutfordringen, samtidig som 

dette vil gi større grad av mangfold og valgfrihet. Dette 

skal sees i sammenheng med sak «Institusjonsplasser i 

sykehjem» (sak 51/23 i utvalg for helse, omsorg og 

velferd) hvor «Kommunedirektøren utreder en sak om 

struktur og organisering av institusjonsplasser som 

Iht. plan Behandles i siste møterunde før sommeren 2024.  
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Oppdrag Beskrivelse Status Beskrivelse status 

legges frem for politiskbehandling i løpet av 2024.» 

Korttidsplasser: Det er uheldig at korttidsplasser 

benyttes til beboere som har vedtak på langtidsopphold, 

både av hensyn til pasientene og de ansatte. Samtidig 

skal bruken av overliggerdøgn på sykehus være på et 

absolutt minimum. For å løse disse utfordringen vil vi 

kjøpe et økt antall korttidsplasser av privat og/eller 

ideell aktør som kan tilby plasser lokalisert i Lier. 

Langtidsplasser: Det vil også være et økt behov for flere 

langtidsplasser på sykehjem fremover. Behovet skal 

dekkes ved kjøp av tjeneste fra privat og/eller ideell 

aktør med plasser i Lier etter anbud, med mindre det 

foreligger særlig tungtveiende grunner. Prosjektet 

Fosshagen 3 videreføres i henhold til 

investeringsplanen. Oppdrag: Kommunedirektøren gis 

fullmakt til å organisere og gjennomføre en 

anbudsprosess for kjøp av sykehjemsplasser i 

privat/ideell regi innen mai 2024 for å dekke behovet 

for både korttids- og langtidsplasser utover det Lier 

kommune har kapasitet til i dag og som er forventet i 

den neste 5-årsperioden. Korttidsplasser og 

langtidsplasser må være lokalisert i Lier. Det er et 

skissert behov på inntil 15 plasser i 2024 og inntil 30 

plasser i 2026. Kommunedirektøren bes vurdere antallet 

og fordelingen mellom korttids- og langtidsplasser samt 

fordelingen av ulike pleiebehov. De ansattes lønns- og 

arbeidsvilkår skal vektlegges høyt. Avtalen skal være 

langsiktig og forutsigbar for begge parter. Som en 

konsekvens av dette bes det om at sak 

«Institusjonsplasser i sykehjem» legges frem innen april 

2024 hvor kommunedirektøren også vurderer 
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Oppdrag Beskrivelse Status Beskrivelse status 

private/ideelle sykehjemsplasser opp mot utvidelse av 

kommunale sykehjemsplasser. Det presiseres at de 

pågående arbeidene i Liertuns 3. etg ferdigstilles. 

 

HP 24 3.33 Brosjyrer - 

senioraktiviteter Kommunen har mange aktiviteter som er rettet mot 

innbyggere over 65 år. Informasjon om aktiviteter er 

tilgjengelig på kommunens nettsider, men ikke alle 

innbyggere er digitale og kommunedirektøren bes 

derfor om å ha oppdaterte brosjyrer tilgjengelig for 

seniorer på seniorsentrene og til pensjonistforeningene. 

(SP) 

 

Iht. plan Utarbeides og distribueres før sommeren 2024.  

 

HP 24 3.34 Fosshagen – smartlåser 
Beboere med kognitiv svikt på sykehjem er spesielt 

sårbare og har ekstrabehov for å føle seg trygge. 

Montering av smartlåser på Fosshagen vil øke 

sikkerheten til beboerne og forenkle arbeidsdagen til de 

ansatte.  

 

Iht. plan Målet er at disse er montert innen sommeren 2024. 

 

  

 

HP 24 3.35 Medisindispensere 
Kommunedirektøren bes om å utrede hvor mye tid 

hjemmetjenesten kan spare ved å lease eller kjøpe 

medisindispensere og komme tilbake til kommunestyret 

med en forsvarlig plan for utrulling uten at tryggheten 

forhjemmeboende blir borte. 

 

Iht. plan Behandles i første møterunde etter sommeren 2024.  
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Oppdrag Beskrivelse Status Beskrivelse status 

HP 24 3.36 Seniorsenter – Lierbyen 
Det er behov for å utvikle seniorsenteret i Lierbyen slik 

at det møter behovene på en tilfredsstillende måte. OKI- 

utvalget sendte sak 56/23 til kommunedirektøren for å 

få aktivitetstunet på stasjonsområdet ytterligere utredet 

med sikte mot innarbeidelse i 1.tertial 2024. 

 

Iht. plan Behandles i siste møterunde før sommeren 2024.  

 

HP 24 3.37 Fastlege tilbud – Grønn 

resept Kommunedirektøren bes utrede en utvidelse av 

fastlege-tilbudet «Grønnresept» gjennom samarbeid 

med lokale treningssentre med tilknyttede personlig 

trenere, i tillegg til dagens ordning gjennom 

Frisklivssentralen. Modeller for finansiering presenteres 

sammen med relevantfolkehelseinformasjon og -

statistikk, samt «beste praksis»-eksempler fra fastleger 

som i dag benytter denne ordningen.  

 

Iht. plan  

HP 24 3.38 Hjertestartere 
Kommunedirektøren bes se på hvordan vi kan sikre 

hjertestartere i større kommunale bygg hvor det ut fra 

en samfunnsmedisinsk vurdering er tilrådelig, samt får 

oversikt over hjertestartere i Lier og sikre gode rutiner 

forservice/vedlikehold. 

 

Ikke påbegynt  

HP 24 3.41 Økonomikurs til 

flyktninger Kommunedirektøren bes om å se på tiltak for å styrke 

opplæringen i privatøkonomi for norske forhold blant 

våre nyankomne flyktninger gjerne i samarbeid med 

ideelle og private aktører. 

Ferdigstilt Flyktning tjenesten har allerede to obligatoriske kurs i 

introduksjons-programmet som gjelder økonomi; 

Faktura og bank og Økonomi. I tillegg er det drop-in 

tilbud til alle deltagere der alle har mulighet til å få 

veiledning i privatøkonomiske spørsmål.   
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Utvalg for miljø og plan 
 

Utvalgsbeskrivelse 

Utvalg for miljø og plan har ansvar for områdene samferdsel og infrastruktur som vei og 

vegtrafikk, kollektivtransport, gang-/sykkelveier, parkering, veinavn, havner, vann og avløp, 

steds- og områdeutvikling og lokalsamfunn, plansaker av prinsipiell betydning, 

detaljreguleringsplaner og byggesaker, samfunnssikkerhet og beredskap, miljø, forurensing 

samt klimatiltak og oppfølging av klimaplan. 

 

Status økonomi 

 
Beløp i 1000 

       

Tjenesteområder Rev. bud. 

hiå. 2024 

Regnskap 

hiå. 2024 

Avvik hiå. Avvik i % 

hiå. 

Rev. bud. 

2024 

Prognose 

410-Bygg og Geodata 2 991 3 108 -116 -3,9 % 7 169 0 

525-Stedsutvikling og plan 2 356 1 961 395 16,8 % 35 456 0 

Sum 5 348 5 069 279 5,2 % 42 625 0 

 

 

Kommentar til status økonomi 

 

Utvalget forventes å gå i balanse.  

 

Status utvikling og utfordringer 

 

Det er usikkerhet rundt gebyrinntektene for bygg og geodata. Dette som følge av at 

kommunen er i brudd mht. rensekravene for avløp og at Statsforvalter ikke tillater mer 

utbygging. Det er pålagt byggestopp i forbindelse med nye tilknytninger til Linnes 

renseanlegg. Dette omfatter store deler av Lier kommune. Det er per nå ikke kjent hvor 

lenge denne situasjonen vil vare. Nødvendige tillatelser fra Statsforvalteren vil være 

avgjørende for gebyrinntektene. Bortfall av inntekter er til nå delvis kompensert ved å holde 

ubesatte stillinger ledige. Kommunen er i dialog med Miljødirektoratet og Statsforvalter for å 

komme frem til løsning på avløpssituasjonen ved Linnes renseanlegg. Dette vil 

forhåpentligvis løse situasjonen med byggestopp. 

 

Når det gjelder kommunens overordnede planer er det full oppmerksomhet på begge 

fjordbyplanene; kommunedelplan og områdereguleringen. Det arbeides nå med å svare løse 

innsigelser fra regionale myndigheter. Planen er å kunne løse gjeldende innsigelser i løpet av 
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2024. 

 

Kommunedelplanen (KDP) for Gullaug vil etter planen bli lagt til offentlig ettersyn etter 

formannskapsmøte i mai 2024. 
 

Arbeidet med områdeplanen for Lierbyen er inne i siste fase og det planlegges for å legge 

denne frem for sluttbehandling i siste møterunde før sommeren. Innsigelsene fra både NVE 

og Stasforvalteren er løst. Parallelt med områdeplanen jobbes det med å få på plass 

utbyggingsavtaler med de største grunneierne, det har vært arrangert flere møter og 

avtaleforslag er utarbeidet, men det er ikke oppnådd enighet pr. dato. Det har også vært 

gjennomført møte med de mindre grunneierne knyttet til det samme. 

 

Områdeplanen for sentrumsområdet på Tranby planlegges også fremlagt for sluttbehandling 

i siste møterunde før sommerferien.  
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HP Verbalvedtak 

 
"-" vises der det ikke er registrert data 

Oppdrag Beskrivelse Status Beskrivelse status 

HP 18 2.11 Helhetlig plan for 

området rundt Meierigården, 

inkludert godslageret i samarbeid 

med private grunneiere 

Rådmannen gis i oppdrag å utrede en helhetlig plan for 

området rundt Meierigården, inkludert godslageret i 

samarbeid med private grunneiere. Området bør videre 

vurderes ut fra sin historiske verdi sett opp mot 

tettstedsutvikling i Lierbyen. 

 

Iht. plan Dette ivaretas i det pågående planarbeidet knyttet til 

områdeplanen for Lierbyen som forventes ferdigstilt 

våren 2024, planen har vært ute på offentlig ettersyn og 

bearbeiding av høringsuttalelsene pågår. Det er spesielt 

de innsigelsene fra NVE og Statsforvalteren (knyttet til 

henholdsvis geoteknikk/kvikkleire og vannmiljø) det har 

vært brukt tid på. Parallelt med planarbeidet har det 

også foregått forhandlinger knyttet til utbyggingsavtale, 

da det er valgt å bruke områdemodell for dette 

planområdet. 

 

HP 19 2.07 Utrede flytting av 

biblioteket i Lierbyen ned på 

gateplan 

HP 19 2.07 Utrede flytting av biblioteket i Lierbyen ned 

på gateplan og inkludere dette i pågående 

stedsutviklingsprogram for Lierbyen. 

 

Iht. plan Inngår i områdeplanen for Lierbyen, planen legger til 

rette for dette. Er laget en egen utredning knyttet til 

bibliotek.  

 

HP 19 2.09 Rådmannen reviderer og 

oppdaterer Lier kommunes 

sykkelplan 

HP 19 2.09 Rådmannen reviderer og oppdaterer Lier 

kommunes sykkelplan i tråd med nye målsetninger og 

behov som fremkommer av Kommuneplan for Lier frem 

mot 2028 i løpet av 2019. Ulike brukergrupper sikres 

medvirkning. 

Ikke påbegynt Sykkelplan ligger inne i kommunen sin planoversikt med 

vedtak i 2024 (vedlegg til HP 2024-27). 

Kommunedirektøren har ikke hatt kapasitet til å 

prioritere dette arbeidet i 2023, det betyr at gjeldende 

sykkelplan vedtatt i 2014 gjelder inntil videre (ligger 

tilgjengelig på kommunens hjemmeside). 
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Oppdrag Beskrivelse Status Beskrivelse status 

HP 20 2.15 Rapportering i henhold til 

Energi- og klimaplan og 

klimabudsjett 

Rapportering i henhold til Energi- og klimaplan 2017-20 

videreutvikles.  Fra 2021 utarbeides det klimabudsjett 

og klimaregnskap for konkret oppfølging av enkelttiltak 

som gir lavere klimagassutslipp. 

 

Ferdigstilt Klimabudsjettet utarbeides årlig og utgjør endel av HP, 

klimaregnskap utarbeides og fremlegges/offentliggjøres 

sommeren det påfølgende år 

 

 

HP 20 2.22 Forprosjekt - fremtidig 

bruk av rådhuset 

I tilknytning til stedsutvikling «Lierbyen 2030» 

utarbeides det er forprosjekt for fremtidig bruk av 

rådhuset.  I tillegg til behov for oppgradering og 

innvendig rehabilitering, skal man utrede mulige 

møteplasser og publikumsrettede løsninger på 

bakkeplan.  Dette kan omfatte bibliotek, seniorsenter og 

andre sentrumsfunksjoner. Endelig kostnadsramme 

fastsettesettes ved behandling av forprosjektet. 

 

Forsinket Arbeidet er i oppstartfasen og kommunalsjef for 

stedsutvikling og kultur holder i prosjektet inntil videre. 

Områdeplanen for Lierbyen legger til rette for en 

eventuell utvidelse av rådhuset 

  

  

 

HP 22 3.09 Tilskuddsordning for 

elbilladning i borettslag, sameier og 

tilsvarende. 

Det vurderes en egen tilskuddsordning for elbilladning i 

borettslag, sameier og tilsvarende. Egen sak fremmes i 

løpet av 2022 

 

Ferdigstilt Egen sak lagt frem i møterunden i april 2024 (UMP og 

kommunestyret) 

 

 

HP 22 3.13 Pilot med dele-bil-løsning Det vurderes en mulig pilot med dele-bil-løsning for 

personbil der innbyggerne kan få en enkel og effektiv 

tilgang til bildelingstjeneste. Det vises til Lier kommunes 

strategi for grønn mobilitet og arbeidet med 

forhandlinger om byvekstavtale i Buskerudbyen. 

 

Forsinket Kommunedirektøren har hatt dialog med flere 

potensielle leverandører av delebilordning, og er nå i 

konkret dialog med en leverandør med tanke på en 

pilotperiode hvor bilene kan brukes av kommunen i 

arbeidstiden mandag-fredag og av øvrige på kveld og i 

helger. Det forøkes å få ordningen på plass i løpet av 

sommeren 2024. Finansieres via klimabudsjettet i HP 

som ligger under ansvar 525. 
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Oppdrag Beskrivelse Status Beskrivelse status 

HP 22 3.25 Arbeidet for å redusere 

støybelastningen i utsatte områder 

intensiveres 

Arbeidet for å redusere støybelastningen i utsatte 

områder intensiveres. Støyskjermingstiltak må 

gjennomføres i samarbeid med Statens vegvesen og 

Jernbanedirektoratet, ref HP 2019-22, punkt 2.6. Det 

igangsettes et arbeid med en egen temaplan for støy i 

løpet av 2022. (V) 

 

Forsinket Kommunedirektøren har i begrenset grad klart å 

prioritere dette arbeidet. Høy fokus på 

støy/støyproblematikk i nye reguleringsplaner, og 

ivaretas godt i nye planområder. Ny E134 og valg av 

trasé i lang tunell vil forbedre støyproblematikken i 

deler av Lier, høyt fokus i dette planarbeidet. 

 

HP 23 3.20 Rehabilitering av 

rådhuset 

Planlegging av rehabilitering av rådhuset videreføres 

innen rammen av stedsutviklingsprosjektet for Lierbyen. 

Det legges opp til en effektiv, funksjonell og nøktern 

arealbruk. Godt arbeidsmiljø må ivaretas. Flere 

publikumsrettede tiltak som café-drift med uteservering 

vurderes på gateplan. 

 

Ikke påbegynt Det legges til rette for dette i områdeplanen for 

Lierbyen. Forprosjektet tenkes utsatt i tid da det ikke er 

avsatt investeringsmidler før etter 2034, ref. 10-årig 

investeringsplan 2024 i HP 2024-27. 

 

  

 

HP 23 3.34 Temaplan for støy Temaplan for støy startes opp vinteren 2022/23, ref 

punkt 3.25 i HP 2022 – 25 og 2. tertialrapport 2022. I 

tillegg til økt fokus på støy og støyreduserende 

oppmerksomhet generelt må ansvarsforholdet for støy 

fra vei/bane mellom kommunen, fylkeskommunen og 

staten komme mer tydelig frem. Stat og fylke må 

ansvarliggjøres. (V og Ap) 

 

Ikke påbegynt Arbeidet forventes ferdigstilt i løpet av 2024, slik det 

fremkommer i vedlegg 9 i HP 2024-27 

 

HP 24 3.20 Kommuneplan Lier kommunes fremtidige kommuneplan skal legge 

føringer for at bolig/utbyggingsprosjekter skal inneholde 

et rikt utvalg av boenheter, f.eks. generasjonsboliger, 

mikrohus, økolandsby, bokollektiv og boligsosiale tiltak 

slik at vi sikrer mangfoldig og bærekraftig boligtilbud. 

Iht. plan Planstrategien er utarbeidet/fremlagt for politisk 

behandling og lagt ut til offentlig ettersyn.  Spørsmålet 

knyttet til rullering av arealdelen er løftet frem og vil 

endelig avklares i forbindelse med neste behandling av 

planstrategien, før sommeren 2024. 
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Oppdrag Beskrivelse Status Beskrivelse status 

Alle utbyggingsprosjekter i Lier skal vurderes nøye med 

tanke på alternative boformer som passer, hvor målet 

er å treffe demografiske behov og bidra til større 

mangfold.  

 

Kommunedirektøren har i forslaget lagt opp til kun en 

mindre revisjon av arealdelen og ikke en full rullering 

inkludert mange arealinnspill. HP-oppdraget vil i så fall 

være enda mer aktuell ved neste rullering.  

 

HP 24 3.22 Ekspress busser Kollektivtransport til/fra Oslo å gå til/fra Lier slutter å gå 

utpå kvelden samtidig som ekspressbusser fortsetter å i 

rute gjennom kommunen uten å stoppe. Det er i dag 

ikke bussholdeplasser ved E18 i Lier. 

Kommunedirektøren bes legge frem sak i løpet av 2024 

der det redegjøres for hvordan man kan legge til rette 

for bussholdeplasser langs E18 slik at ekspressbussene 

kan stoppe i Lier. (SP) 

 

Ikke påbegynt Ekspress-busstopp er tatt opp med SVV i forbindelse 

med oppstart av reguleringsplan for E134, da med en 

mulig plassering på Kjellstad. 

 

  

 

HP 24 3.25 Solkraft 
Kommunedirektøren bes utrede hvordan kommunen 

kan legge bedre til rettefor solkraft på privat eiendom 

og hvordan godkjenning av dette kan forenkles, og 

gjøres bedre kjent.  

 

Ferdigstilt Kommunedirektøren la frem en melding knyttet til 

solceller på privat eiendom (fritak for søknadsplikt) i 

UMP sitt møte 23.08.23 og mener den i stor grad svarer 

ut dette oppdraget 

 

 

HP 24 3.26 Rentefrie lån, energitiltak 
Kommunedirektøren bes utrede lån opptil 100 000 kr til 

energi- og klimatiltaksom er innvilget støtte fra Enova 

som eksempelvis solcelleanlegg og smartstrømstyring til 

privatboliger samt utrede rentefrie lån opptil 100 000 kr 

til tiltak ENØK tiltak som for eksempel etterisolering og 

lavenergivinduer. Politisksak fremmes innen juni 2024.  

Ikke påbegynt  
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Oppdrag Beskrivelse Status Beskrivelse status 

HP 24 3.40 Gründerplan 
Kommunedirektøren bes innen juni-24 legge frem sak 

om en overordnet gründerplan frem til politisk 

behandling. Vi ønsker en målrettet satsing på 

nyskapning, og ber kommunedirektøren som et 

minimum vurdere følgende: 

1) Vurdere hvordan Lier kan bidra både lokalt i Lier og 

gjennom et regionalt samarbeid for å stimulere 

oppstarts- bedrifter 2) Vurdere et pre-såkornfond hvor 

kommunen delfinansierer prosjekter sammen med 

private investorer 3) Sikre gode møteplasser som samler 

gründere og kompetanse. Vurdere regional 

samlokalisering med satellitt i Lier, eksempelvis i regi av 

næringsforeningen 4) Vurdere hvordan Lier kommune 

kan legge bedre til rette for innovasjon for private 

bedrifter.  

 

Iht. plan Kommunedirektøren planlegger med å legge frem en 

sak i siste møterunde før sommerferien (juni møte) 
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Utvalg for landbruk og næring 
 

Utvalgsbeskrivelse 

Utvalg for landbruk og næring (ULN) har ansvar for områdene landbruk (bl.a. jordloven, 

konsesjonsloven og lovgivning knyttet til vannressurser), skogbruk (bl.a. skogbruksloven), vilt 

og innlandsfisk, vern og forvaltning av naturområder, vassdrag og biologisk mangfold, 

friluftsområder og grøntstruktur, enkeltvedtak i prinsipielle saker etter lov om motorferdsel i 

utmark og vassdrag (motorferdselloven) og forskrift om motorferdsel i utmark og på islagte 

vassdrag (motorferdselforskriften), forurensing, renovasjon samt næring og gründerplan.   

 

Status økonomi 

 
Beløp i 1000 

       

Tjenesteområdet Rev. bud. 

hiå. 2024 

Regnskap 

hiå. 2024 

Avvik hiå. Avvik i % 

hiå. 

Rev. bud. 

2024 

Prognose 

Sum 635 51 584 92,0 % 7 584 0 

 

Kommentar til status økonomi 

 

Det forventes at utvalget vil oppnå budsjettbalanse i 2024.  

 

Status utvikling og utfordringer  

Forventningsbrevet fra Statsforvalteren beskriver miljøtiltak som kommunen skal følge opp. 

Det er nå også kommet frem ønsker fra medlemmer i utvalgene (ULN og UMP) om 

gjennomføring av tiltak som understøtter forventningsbrevet. Det vil være en utfordring å 

følge opp kostnadskrevende tiltak. Kommunedirektøren vil vurdere mulige løsninger. 

 

Virksomheten har 0,9 årsverk til å følge opp prosjektene Ren Drammensfjord (50% stilling) 

og vannområdet Lierelva (40 % stilling), og en stilling til øvrige saker knyttet til ytre miljø (10 

% stilling). Det er begrensede ressurser til å ta seg av fagområde ytre miljø, noe som 

medfører streng prioritering av hvilke oppgaver som utføres. 

 

Arbeidet med revisjon av landbruksplanen er gjennomført og vil bli lagt frem for politisk 

behandling mai/juni 2024. Det har vært gjennomført møte med landbruksorganisasjonene, 

knyttet til dette arbeidet. Ny skogbrukssjef ble ansatt i desember 2023, og er nå i 2024 fullt 

operativ. 
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HP Verbalvedtak 

 
Oppdrag Beskrivelse Status Beskrivelse status 

HP 24 3.29 Matveien – Gilhus gård Matveien arrangeres av Lier kommune i samarbeid med 

flere aktører i matnæringen. Konferansen har etter et 

par år nådd et høyt nivå og det er naturlig at flere 

aktører bidrar økonomisk til at arrangementet blir 

økonomiskbærekraftig. Det bes om at 

kommunedirektøren sørger for at aktører bidrar 

økonomisk i langt større grad enn tidligere. Dersom 

aktørene bidrar økonomisk vil det også fremme 

innovasjon og utvikling av Matveien.  

 

Ikke påbegynt Buskerud fylkeskommune har gitt støtte til 

arrangementet i 2024 ned kr. 300000,-.. 

 

  

 

HP 24 3.46 Kunnskapsformidlingen 

og veiledningen mot 

landbruksnæringen  

Landbrukskontoret bes intensivere 

kunnskapsformidlingen og veiledningen mot 

landbruksnæringen generelt og grunneiere i direkte 

nærhet til Lierelva og Drammensfjorden spesielt med 

det mål å begrense avrenning og redde livet i fjorden, og 

med det imøtekomme Lier kommunes 

forpliktelser knyttet til Helhetlig plan for en ren og rik 

Oslofjord. Landbrukskontoret bes bidra til å gjøre 

støtteordningene som finnes i Regionale miljøprogram 

(RMP)og Spesielle miljøtilskudd i landbruket (SMIL) kjent 

og tilgjengelig forlandbruket i denne sammenheng. 

 

Iht. plan 
Det gjennomføres flere infomøter i løpet av året med 

fokus på vann og miljø. 

Det informeres gjennom infoskriv som sendes ut til 

landbruksnæringa, om mulighet til å søke om 

miljøtilskudd (SMIL og RMP). 

Landbruksdirektoratet sender ut informasjon direkte til 

landbruksnæringa om tilskuddsordninger  
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Formannskapet 
 

Utvalgsbeskrivelse 

Formannskapet har ansvar for områdene økonomisaker, overordnet strategier, 

stedsutvikling og overordnede saker i henhold til plan og bygningsloven som 

kommuneplanens arealdel, kommunedelplaner og områdereguleringer, 

byggherrefunksjonen, arbeid mot andre offentlige etater, næringsutvikling, lokaldemokrati, 

strategisk utvikling av kommunen samt saker som ikke faller inn under noe annet 

hovedutvalg.  

 

Status økonomi 

 
Beløp i 1000 

       

Tjenesteområder Rev. bud. 

hiå. 2024 

Regnskap 

hiå. 2024 

Avvik hiå. Avvik i % 

hiå. 

Rev. bud. 

2024 

Prognose 

520-Kommunedirektøren 4 871 4 902 -31 -0,6 % 18 173 0 

526-Kommuneadvokaten 1 439 1 517 -78 -5,4 % 5 316 0 

550-IKT enheten 6 310 6 717 -407 -6,5 % 24 446 0 

570-Stab og støtte 0 0 0 0,0 % 2 357 0 

571-Utviklingsenheten 2 000 1 829 171 8,6 % 7 455 0 

572-Økonomi og virksomhetsstyring 4 770 4 949 -179 -3,7 % 15 007 0 

573-Innbyggerservice 6 856 6 838 18 0,3 % 25 565 0 

574-HR enheten 9 048 9 292 -244 -2,7 % 29 226 -860 

Sum 35 293 36 044 -750 -2,1 % 127 543 -860 

 

Kommentar til status økonomi 

 

Prognose årsresultat:  -1 million kroner 

 

HR-enheten har en underdekning i budsjettet på 0,9 millioner kroner, etter at utgifter på 

noen områder har økt utover priskompensasjonen. HR-enheten planlegger å gå med ett 

merforbruk som dekkes av fond fra over- og underskuddsordningen. Godtgjøring til politisk 

nivå er underbudsjettert, da det ble vedtatt et nytt råd samt endringer i 

godtgjøringsreglementet sent på året. Det jobbes med å finne løsninger for å håndtere disse 

utgiftene. 

 

Status utvikling og utfordringer 

Behovet for utviklingsarbeid og ønsket om kompetansehevende tiltak er stort. Det er 

utfordrende for tjenestene å ha tilstrekkelig kapasitet til utviklingsarbeid som totalt sett er 

ønsket og vurdert hensiktsmessig å prioritere. Personvern og datasikkerhet er prioritert i alle 

prosjekter som følge av et digitalt trusselbilde i stadig endring.     
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Det mest omfattende prosjektet gjennom 2023 “Digital arbeidsplass” vil være ferdigstilt 

innen sommeren.  

 

Andre viktige utviklingsprosjekter som pågår, er implementering av oppvekstadministrativt 

system og oppgradering av kommunens hjemmesider. Prosjekt hjemmesider har 

utgangspunkt i politisk bestilling. I første kvartal har prosjektorganisasjonen blitt etablert og 

prosjektforslag er godkjent i prosjektstyret, prosjektet er nå i planleggingsfasen. Ellers er det 

et kontinuerlig fokus på implementering av ulike velferdsteknologiske løsninger. 
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HP Verbalvedtak 

 

Oppdrag Beskrivelse Status Beskrivelse status 

HP 23 3.22  Modernisering og 

oppgradering  av kommunens 

hjemmesider 

Som følge av mange tilbakemeldinger om at det er 

vanskelig å navigere i kommunens hjemmesider, startes 

et prosjekt for modernisering og oppgradering av disse, 

slik at de blir mer tilgjengelige og publikumsvennlige. En 

prosjektplan med budsjett legges frem sammen med 1. 

tertialrapport 2023. 

 

Forsinket På grunn av kapasitetsutfordringer for blant annet 

intern prosjektleder startet prosjektet først opp 

senhøsten 2023. Det er påbegynt arbeide med å 

kartlegge behov som første skritt. 

  

 

HP 23 3.24 Styrke kompetansenivået 

innen innkjøp og  

kontraktsoppfølging 

Arbeidet med å styrke kompetansenivået innen innkjøp 

og kontraktsoppfølging må gis prioritet, ref HP 2022-25, 

punkt 3.3. Dette omfatter også arbeidet med å 

forhindre arbeidslivs- og økonomisk kriminalitet. Krav til 

etiske retningslinjer vurderes inntatt i 

evalueringskriteriene. Kommuneadvokaten er styrket 

betydelig og må inngå i dette arbeidet. 

 

Iht. plan 
Lier kommune gjør de fleste anskaffelser av 

rammeavtaler gjennom Viken Vest innkjøpssamarbeid, 

som vi deltar i sammen med Øvre Eiker, Modum og 

Ringerike. Kontraktsoppfølging på fellesavtalene skjer 

gjennom dette samarbeidet. Gjennom 2023 har 

samarbeidet ansatt to stillinger som utfører 

kontraktsoppfølging.  For avtaler i regi av Lier kommune 

skjer kontraktsoppfølging i regi av kommunalavdeling 

for økonomi og virksomhetsstyring. Det ble opprettet 

1,0 stilling for å styrke anskaffelsesområder i budsjettet 

for 2023. Stillingen ble besatt høsten 2023.  
  

 

HP 24 3.01 Følgende måltall 

videreføres i 2024 Fravær maks 5%Læreplassordningen 1:50 

Læreplass/innbyggere Introduksjonsprogram – 

kvalifisering for skole/utdanning/arbeid – 80% 

 

Iht. plan  
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Oppdrag Beskrivelse Status Beskrivelse status 

HP 24 3.42 Pensjon 
Ansattes pensjonsrettigheter og ytelser er 

tariffbestemte og identiskuavhengig av leverandør, men 

Lier kommune kan ha økonomisk gevinst av å bytte 

leverandør av den kommunale tjenestepensjonen. 

Kommunedirektøren bes om å komme tilbake med en 

utredning av hvordan en anbudsprosess for den 

kommunale tjenestepensjonsordningen kan 

gjennomføres i 2024og om de mulige økonomiske og 

andre effekter av en slik konkurranse forkommunen. 

Dette omfatter også en vurdering av opprettelse av en 

kommunal pensjonskasse i Lier. Det skal også legges 

fram en tidsplan foreventuell gjennomføring av en slik 

prosess, slik at vedtak om anbud kan fattes senest i 

løpet av første halvår 2024 og eventuelt vedtak om 

skifte av leverandør kan gjøres av kommunestyret før 1. 

desember 2024. 

 

Iht. plan Det vises til kommunestyresak i mars 2024 med 

fremdriftsplan for arbeidet.  

 

  

 

HP 24 3.43 Kvalitetssikring ved 

ansettelser Feilansettelser kan koste mye penger og kan få uheldige 

konsekvenser både for utførelse av den enkelte 

tjeneste, for den ansatte og for kommunen 

sominstitusjon. Vi ønsker at Kommunedirektøren følger 

opp HR-avdelingen spesielt, og den enkelte virksomhet 

generelt ved ansettelser, slik at rutiner blir fulgt opp, 

referanser blir sjekket opp osv. 

Iht. plan  

HP 24 3.44 Nyansettelser 
Ved opphør av arbeidsforhold i administrasjonen i 2024 

må det være særs tungtveiende grunner for 

nyansettelser. 

Iht. plan  
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Formannskapet - Kommunale foretak 
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Begge de kommunale foretakene rapporterer eventuelle avvik i sine respektive 

tertialrapporter.  
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HP Verbalvedtak 

 

Oppdrag Beskrivelse Status Beskrivelse status 

HP 21 3.12 Egnet lokale for 

seniorsentret i Lierbyen. 

 Forsinket Arbeidet med lokaler for seniorsenter tar utgangspunkt i 

siste politiske vedtak. 

Behov for avklaringer ligger nå hos kommunalområdet 

HOV. 

 

HP 23 3.29 Utskifting til LED-armatur For å redusere energibehovet til gatelys, utelys på 

kommunale bygninger og anlegg etc vurderes en 

fortgang av utskifting til LED-armatur. Gatelys bør ikke 

stenges om natten, men en tilpasning til årstid og sted 

vurderes nærmere. 

 

Iht. plan 68 % av veilyset er byttet til LED-armaturer. Lier VVA KF 

har som mål 100 % innen 2026. 

I handlingsprogrammet er det en årlig bevilgning til 

formålet i perioden fram til 2027. I tillegg til nye 

armaturer må det også byttes kabler og alle anlegg skal 

bort fra stipulert forbruk til målt forbruk. 

 

HP 24 3.21 Trygg sykkelparkering Kommunedirektøren bes om å sikre trygg 

sykkelparkering på Heiatoppen innenfor de økonomiske 

rammene til Lier VVA, ved å flytte et av sykkelskapene i 

Lierbyen til pendlerparkeringen på Heiatoppen. 

 

Iht. plan Arbeidet må utføres i sommerhalvåret og det må 

avklares med Statens vegvesen om tillatelse.  

 

 

HP 24 3.23 Lysforurensing Lier kommune vil anvende intelligent belysning og tiltak 

for å begrense lysforurensing fra våre virksomheter og 

langs våre kommunale veier. Hensynet til sikkerhet og 

trygghet for brukere, innbyggere og trafikanter skal 

ivaretas. (AP, MDG, R)  

 

Ikke påbegynt  
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Oppdrag Beskrivelse Status Beskrivelse status 

HP 24 3.28 Renovering av Gilhus 

Gård 

Det bes om at det fremmes politisk sak på renovering av 

Gilhus gård innen sommeren 2024 hvor man prioriterer 

å holde kostnadene nede samtidig som man sikrer 

tilstrekkelig kvalitet på renovering.  

 

Iht. plan Mulighetsstudie lagt fram for politisk behandling i april 

FM 42/2024 

 

 

 

HP 24 3.39 Oversikt over arealer 

kommunen leier 

Kommunedirektøren bes om å legge frem politisk sak 

sommeren 2024 med oversikt over hvilke arealer vi leier 

og hva som er leieprisen. Oversikt overarealer og priser 

gjøres synlig i fremtidige HP. 

 

Iht. plan Saken kommer til behandling juni 2024 
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Medarbeidere, HMS og internkontroll 
 

Sykefravær 

Måltallet for sykefravær i Lier kommune er 5%. Det totale fraværet per 31.03.2024 er 9,25%.  

Langtidsfravær utgjør 6,4% og korttidsfraværet er 2,8%.  

 

I 1. tertial har sykefraværet vært økende i januar og februar, mens det for mars har gått ned. 

Erfaringsmessig er det noe etterslep og vi må regne med at tallet for mars øker noe.    

 

Ledere etablerer tidlig god dialog med sykmeldte ansatte og fokuserer på restarbeidsevne og 

tilrettelegging. Det er jevnlig dialog om sykefravær og nærværsarbeid, som sammen med 

arbeidsmiljø er fokusområder i LMU på de ulike virksomhetene. Det prioriteres lederstøtte 

og bistand i enkeltsaker for å trygge ledere i oppfølgingen av sykmeldte. Virksomheter med 

lavt nærvær over tid følges opp i nærværsforum, hvor leder, HR, bedriftshelsetjenesten og 

Arbeidslivssenteret sammen jobber for å finne tiltak som gjør at sykmeldte ansatte tidligst 

mulig skal komme tilbake i jobb, i tillegg til å støtte ledere i oppfølgingsprosesser.  

  

Lier kommune jobber med å øke nærværet blant ansatte med fokus på forebyggende tiltak i 

arbeidsmiljøet, og det er viktig med både tid og ressurser til dette arbeidet. 

Kompetansehevende tiltak og et systematisk og strukturert nærværsarbeid, med 

engasjement og eierskap hos virksomhetene, er viktig. 

 

Fra 1.1.24 har Lier kommune gått fra å rapportere på nærvær til å rapportere på sykefravær. 

 

 Under følger to tabeller som viser fravær i Lier kommune per måned.  
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Lærlinger 

Lier kommune er godkjent som selvstendig lærebedrift i fem fagretninger. I tråd med 

kommunestyrets vedtak driftes og utvikles lærlingeordningen i egen regi. Kommunens 

lærlinger følges opp i tråd med plan for opplæring innen yrkesretningene helsefagarbeider 

(HFA), barne- og ungdomsarbeider (BUA) og kontorfag. Det arbeides i disse dager med å 

rekrutter lærlinger i ytterligere tre fagretninger; aktivitør, byggdrifterfaget og renhold. De to 

sistnevnte i samarbeid med Lier eiendom KF. 

 

Per 1. april 2024 har kommunen 35 lærlinger. Lier kommunes ambisjon om å øke antall 

lærlinger er krevende. Kommunen har økt antall læreplasser i BUA og HFA, men det har ikke 

vært tilstrekkelig med kvalifiserte søkere til å fylle opp plassene. Det er en generell reduksjon 

i antall søkere til yrkesfag i Buskerud. Dette gjør det utfordrende å tilsette flere lærlinger og 

nå kommunens måltall. Samtidig har det vært positive tendenser i årets rekrutteringsprosess 

med flere gode kandidater i de største lærefagene våre. 

 

Lier kommune har lærlinger i de tre fagretningene; barne- og ungdomsarbeider (6), 

helsefagarbeider (23) og kontor- og administrasjonsfaget (6).  

 

Det arbeides kontinuerlig med å styrke kompetansen til de som veileder lærlingene. 

Kompetanseplaner for alle veiledere og fagansvarlig er nå ferdigstilt. Dette for å sikre riktig 

kompetanse til alle som bidrar med opplæring. Veiledere vil i fremtiden få opplæring i tråd 

med disse planen. Kommunen har inngått et samarbeid med Asker kommune og 

Universitetet i Sørøst-Norge (USN), om å heve kompetansen til veiledere for 

sykepleierstudenter og lærlinger. Seks av kommunens veiledere tar del i opplæring i regi av 

USN denne våren. 

 

Utvalg Januar Februar Mars

Utvalg for oppvekst, kultur og idrett 9,5 9,3 6,1

Utvalg for helse, omsorg og velferd 12,1 12,2 8,2

Utvalg for miljø og plan 6,6 5,6 4,2

Utvalg for landbruk og næring 13,0 14,6 8,5

Formannskapet – Stab 6,7 8,1 5,1

Kommunale foretak 6,9 9,4 7,4

FRAVÆR I 2024 10,2 10,4 7,0

MÅL (5%) 5,0 5,0 5,0

avvik fra mål 2024 + 5,2 + 5,4 + 2,0

TOTALT 2023 9,5 10,2 9,7

avvik fra resultat 2023 + 0,7 + 0,2 - 2,7

TOTALT 2022 11,3 12,8 9,7

avvik fra resultat 2022 - 1,1 - 2,4 - 2,7
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Lederarenaer 

Lier kommune har to felles lederarenaer for virksomhetsledere på tvers av sektorer; 

lederforum som arrangeres fire ganger i året og en årlig ledersamling. Hensikten med 

lederarenaene er å styrke styringsdialogen, samhandlingen og å heve felles 

lederkompetanse på aktuelle fagområder.      

 
Årets første lederforum ble avholdt i mars. På dette forumet var tema omstillingsprosjektet 
og presentasjon av foreløpig rapport fra Agenda Kaupang. Neste forum er i juni.   
 
I første kvartal har det blitt jobbet med planlegging og forberedelse av et 

lederutviklingsprogram for alle virksomhetsledere og avdelingsledere i Lier kommune. Avtale 

er nå signert med leverandør, og selve programmet er i planleggingsfasen. 

 
HR gjennomfører et introduksjonsprogram og to moduler for alle nye ledere.  Målet for 

opplæringen er å sikre at alle ledere i Lier kommune har grunnleggende kompetanse i 

personalledelse. 

 

Utviklings- og ledelsesverktøyet 10-faktor  

I Lier kommune gjennomføres 10-faktor hvert andre år. I sin enkleste form er dette en 
medarbeiderundersøkelse, men den bygger på en grunnidé om at arbeidsmiljøet må jobbes 
med kontinuerlig både på organisasjons-, gruppe-, medarbeider- og ledernivå. 
 
Det primære fokuset har siste kvartal vært på oppfølging av undersøkelsen som ble 
gjennomført i oktober 2023. Alle virksomheter skal nå ha etablert handlingsplaner for det 
videre arbeidet. 
 

Kompetanse   

Kompetansestrategi:   
Strategien peker ut fem retningsgivende faktorer som det skal jobbes med. 
Kompetansearbeidet i Lier kommune skal være: 1) Prioritert, 2) Integrert, 3) Ansvarliggjort, 
4) Målrettet og 5) Enkelt å gjennomføre. Strategien består også av konkrete tiltak som skal 
evalueres årlig. Evaluering og arbeid med tiltak for 2024 startet i første tertial 2024.   

Et av de større tiltakene er å påbegynne prosjekt for anskaffelse og implementasjon av et 
brukervennlig kompetansestyringsverktøy. Arbeidet her ble utsatt grunnet manglende 
kapasitet, men har planlagt oppstart i 2024. 

Heltidskultur – TØRN: 

I 2023 ble Lier kommune med i TØRN- prosjektet i regi av KS. Prosjektet gjennomføres ved 

Fosshagen. Prosjektet har som mål å øke andelen heltidsansatte og redusere antall ansatte 

som jobber deltid. Flere heltidsansatte vil øke kvaliteten i tjenestene og redusere innleie og 
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overtidsbruk.  Prosjektet vurderer hvordan ulike arbeidstidsordninger kan sikre 

forutsigbarhet og bedre styring av ressursene, redusere sykefravær og bidra til at 

kommunen sikrer gode tjenester.  

 

 

Kvalitetsledelse og internkontroll 

Kvalitetssystemet «Rettesnora» består av modul for dokumentbibliotek, avvikshåndtering, 

risikovurderinger og årshjul. Alle ansatte får automatisk tilgang til kvalitetssystemet ved 

ansettelse. Tilsvarende avsluttes tilganger når arbeidsforholdet opphører.  

1. januar 2024 ble revidert kategorisett for avvikskategorier implementert. Hensikten med å 

revidere kategoriene var å styrke kvalitet i statistikk, samt gjøre valg at kategorier enklere for 

brukerne. Vi ser allerede etter kort tids bruk at de nye kategorier av avvik blir benyttet, noe 

som bekrefter behov.  

I perioden 1. januar til 24. april 2024 er det registrert 1255 avvik, hvorav 0,2 % er 

kategorisert som svært alvorlig. Trenden viser en positiv utvikling i forhold til registrering av 

avvik. Likevel er det grunn til å tro at det finnes noe underrapportering. For å følge opp dette 

nærmere er det prioritert kursing av ansatte og/eller ledere og tillitsvalgte ved de 

virksomhetene hvor det er antatt rom for forbedring. Arbeidet med å styrke avvikskulturen 

startet i første tertial og vil pågå utover høsten. Som et ledd i arbeidet med kvalitetssikring 

og forbedring gjennomgås avvik som er kategorisert som svært alvorlig i 

kommunedirektørens ledergruppe kvartalsvis.  

Kvalitetsdokumenter 
Dokumentbiblioteket i Rettesnora består av styrende dokumenter, tjenestespesifikke 

dokumenter og støtteprosesser. Innholdet justeres kontinuerlig basert på endringer i lovkrav 

eller andre type krav, behov og på bakgrunn av forbedringsforslag. Det er fastsatt regler for 

utarbeidelse, lagring, revidering og godkjenning av dokumenter. Alle dokumenter skal 

revideres minimum årlig. Det overordnede styrende dokumenter for kvalitet og 

internkontroll er «Kvalitetspolicyen – Stadig bedre». Dette følger i stor grad anbefalingene i 

KS-veilederen «Orden i eget hus», kommunedirektørens internkontroll.  

Risiko og sårbarhet (ROS) 

Risikovurderinger danner grunnlaget for godt kvalitets- og internkontrollarbeid. Innen 

utgangen av 2023 var det krav om å gjennomføre risikovurderinger innenfor tjenestekvalitet 

og HMS på overordnet nivå (kommunedirektørens ledergruppe), på kommunalområdene og 

på virksomhetsnivå. Der risikovurderingen på virksomhetsnivå ikke er dekkende på 
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avdelingsnivå, skal også risikovurdering gjøres på avdelingsnivå. Det er pr. 15. april 2024 ca. 

45 utførte risikovurderinger innen HMS og ca. 50 risikovurderinger innen tjenestekvalitet i 

Rettesnora.  

Som følge av både ny metode (prosedyrer med støtteverktøy) og nytt system, er kvaliteten i 

risikovurderingene som er utført varierende. Erfaringen er at det tar tid å implementere 

denne måten å jobbe med kvalitet og internkontroll på, og at modenhetsnivået i 

organisasjonen må utvikles over tid. Dette er derfor et område som er prioritet fremover, 

bl.a. gjennom årlige revideringer.  

Enkelte virksomheter har også gjennomført risikovurderinger innenfor personvern og 

informasjonssikkerhet, men frist for ferdigstillelse for alle virksomheter er 30. juni 2024. I 

dette arbeidet vil personvernombud, rådgiver for informasjonssikkerhet og kvalitetsleder 

bidra, slik at kvaliteten styrkes. 

Kvalitetsutvalg og kvalitetsnettverk  

Alle kommunalområder har et kvalitetsutvalg. Kvalitetsutvalgene har eget mandat, jf. 

kvalitetspolicyen. Formålet er blant annet å sikre en systematisk tilnærming til etterlevelse 

av krav og føringer, revidere og utvikle felles prosedyrer, samt holde oppsyn med meldte 

avvik og behandlingen av disse.  

Overordnet kvalitetsutvalg består av kommunedirektørens ledergruppe og kvalitetsleder. 

Hensikten med utvalget er blant annet å påse at kvalitetssystemet fungerer etter 

intensjonen, sette mål og prioritere satsningsområder innenfor kvalitetsområdet, samt 

dokumentere arbeidet gjennom en egen årsrapport.  

Administrasjonen har også et kvalitetsnettverk som består av representanter fra alle 

kommunalområdene. Kvalitetsnettverket og dets medlemmer skal være pådrivere og bidra 

til implementering av føringer og krav, samt løfte problemstillinger som kan være av felles 

interesse å finne løsninger på.  
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Vedlegg 1 Prognose investeringsprosjekter i basisorganisasjonen 
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Prosjekt-
nummer Prosjektnavn

Regulert budsjett 2023
(Nye midler HP23 + 
ubrukte midler fra 
tidligere år)

Regnskap 
2023 Restmidler Overforbruk Kommentar

1744 TP 3 restmidler 744                                      -                744               Prosjektet sluttføres i 2024.
2435 Oppgradering Sørumseterveien 1 219                                   -                1 219            Er forsinket på grunn av bytte av skogbrukssjef. Regner med gjennomføring i løpet av 2024.
5356 MASKININVESTERINGER 82-                                         -                82-                          Løpende prosjekt. Blir etter 1. tertial tilført midler fra prosjekt 5360.
5358 Toaletter ved Hvalsdammen 700                                      -                700               Videreføres gjennom "Toaletter i marka- prosjekt".
5360 Ny løypemaskin på Tranby 2 000                                   -                2 000            Det planlegges kjøp av løypemaskin i 2024.
5361 Utfartsparkering på Gjellebekk 373                                      -                373               Prosjektet ble påbegynt i 2023, ferdigsstilles første halvår 2024 pga værforhold.
8153 Stedsutvikling Lierbyen 2 963                                   -                2 963            Summen bør stå og brukes til elvestien slik det var opprinnelig ment. Avventer områdeplan for Lierbyen.

8200 Digitalisering inklusiv velferdsteknologi 11 509                                 489               11 020          

Digitalisering inklusiv velferdsteknologi er definert som et porteføljestyrt prosjekt, hvor man kontinuerlig 
søker om midler til å dekke sine digitaliseringsinitiativ. Noen prosjekter i porteføljen er avsluttet, noen er 
ikke påbegynt og det er også forventet at det vil komme inn nye søknader i løpet av 2024. Store deler av 
prosjektmidlene er bundet opp til allerede innvilgede utviklingsprosjekter hvor kostnadene ikke har begynt 
å løpe eller bare har påløpt delvis.

8201 DATAUTSTYR 2 557                                   -                2 557            Oppgradering/fornyelse av IKT infrastruktur.
8410 KOMMUNEDELPLAN IDRETT / FRILUFTSLIV 2 357                                   151               2 206            Flere store prosjekter på gang
8437 Kulturinvesteringer 3 388                                   -                3 388            To større prosjekter i gang.
8537 Fast investering til IKT/digitale løsninger 180                                      -                180               Løpende prosjekt til investering i digitale løsninger biblioteket.
8539 Opprusting av uteanlegg ved skoler mm. 4 771                                   -                4 771            Flere store prosjekter på gang

8542 Ladepunktstrategi/elsykler 584                                      -                584               
Elbysykkelprosjektet avsluttes nå, midlene må stå inntil prosjektet også regnskapsmessig er avsluttet og 
må sees i sammenheng med Bukserudprosjektet (kommunens egenandel)

8569 FORSTERKET SATSING KOLLEKTIV, GANGE OG SYKKELVEIER 15 000                                 -                15 000          Dette er midler som er ment brukt til nettopp forsterking av gange, sykkel, kolektiv, eksempelvis i Lierbyen. 
8586 Oppgradering jernbanelinja Lierbyen - Reistad 1 000                                   -                1 000            Under arbeid
8602 Inventar fellesarealer Heggtoppen og Vestsideveien 300                                      -                300               Nytt prosjekt 2024.
8603 Inventar og utstyr til LIerlegene 200                                      -                200               Nytt prosjekt 2024.
8604 Inventar og utstyr til Friskliv 100                                      -                100               Nytt prosjekt 2024.
8605 Fosshagen - Låser tilknyttet alarmanlegget. 1 750                                   -                1 750            Påstartet 2024

9292 Rassikring 1 444                                   -                1 444            
Prosjektmidler vedtatt fra HP 2004 til 2008. Det er løpende investert i rassikring. Prosjektet vil ha kostnader 
igjen i 2024.

9450 Utstyr institusjonskjøkken 1 956                                   -                1 956            Løpende utstyr kjøkken.
9495 OPPGRADERING/VIDEREUTVIKLING FRIOMR�DER/NATURSTIER 1 626                                   -                1 626            Flere store prosjekter på gang

9498 Velferdsteknologi 6 000                                   -                6 000            
Det blir vurdert i årsrapporten om dette prosjektet skal avsluttes da velferdsteknologi fremover er bakt inn i 
IKT Handlingsplan.

9515 Aktivitetspark foran ungdomshuset V2 1 897                                   44-                  1 940            Restbeløp spillemidler forventes i 2024, kr. 125.000. Prosjektet er ikke ferdigstilt.
9520 Kartverk 3 349                                   -                3 349            Løpende prosjekt for oppdatering av kommunens kartverk.
9522 Utstyr planseksjonen 369                                      -                369               Løpende prosjekt til investering i nytt oppmålingsutstyr 
9545 Digitalisering av byggesaksarkiv 1 483                                   -                1 483            Digitalisering av oppmålingsarkivet ble startet opp i 2023, men er ikke ferdigstilt. Ferdigstilles i 2024

9575 nye senger Nøstehagen 600                                      -                600               

Er i gang med kartlegging av resterende behov for utskifing av senger, samt innhenting av tilbud fra 
leverandører for innkjøp av nye møbler til stuene. Ikke mulig per dd å si noe om det vil bli noe midler igjen 
etter innkjøp.

9576 Nytt alarmsystem Nøstehagen 5 936                                   1 476            4 460            Prosjektet er i gang, kostnader vil påløpe i 2024.
9577 Miljøsikringstiltak ved kunstgressbane på Lier Stadion 39                                         -                39                  Restmidler vil benyttes i 2024.
9578 Nyanlegg og rehabilitering av anlegg 9 121                                   -                9 121            Prosjekter er i gang, kostnader kommer løpende. Enkelte langsiktige prosjekter.
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Vedlegg 2 Politiske bestillinger 
 

Oppdrag Beskrivelse Status Beskrivelse status 

19 - 03 - OKI - Sak - Digitalisering og 

læremidler - Rishamdeep Kaur 

Kamboj (H) 

Ønsker å bestille en sak om evaluering av bruk av digitale læremidler 

satt opp mot fysisk oppslagsverk. Bakgrunnen for bestillingen 

begrunnes kort i at det er lite informasjon rundt bruken av digitale 

læringsmidler satt opp mot bruken av fysiske oppslagsverk som 

bøker, notatbøker etc. 

 

Ikke påbegynt  

19 - 03 - OKI - Sak - Evaluering av 

leksefri skole i Lier - Thomas Klingen 

Andersen (FRP) 

Vi ber om en evaluering knyttet til leksefri skole i Lier. Vi har fått 

tilbakemeldinger om at leksefri skole gjør det vanskeligere for 

foreldre å følge fremgangen til elevene, i tillegg ser elevene på det 

som en utfordring knyttet til overgangen barneskole- ungdomsskole. 

 

Ikke påbegynt  

19 - 03 - OKI - Sak - Innsamling og 

oppbevaring av telefoner i Lierskolen 

- Sofie Coucheron Støre (AP) 

Ber om sak som belyser hvordan innsamling og oppbevaring av 

telefoner i Lierskolen, kan gjøres på en måte som ikke stigmatiserer 

elever som ikke har telefon. Ber også om at det belyses hvordan 

innsamlingen og oppbevaringen av telefonene kan gjøres på en måte 

som ikke skader elevenes telefoner, slik det er eksempler på at 

forekommer i Lierskolen i dag. 

 

Iht. plan  

24 - 04 - UMP - Melding - 

Kommunale gressplener som kan 

være egnet som blomster- og 

slåtteeng - Per-Olav Sørhus (V) 

Oversikt over kommunale gressplener som kan være egnet som 

blomster- og slåtteeng 

Det har de senere årene blitt mer fokus på hva det private og det 

offentlige kan gjøre, for å legge til rette for pollinerende 

insekter.Ønsker derfor en oversikt over kommunale områder 

Ikke påbegynt  
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Oppdrag Beskrivelse Status Beskrivelse status 

(gressplener/enger/skråninger) som kan egne seg som blomster- og 

slåtteeng. 

 

KS 22-09 - Melding - Integrering av 

ukrainske flyktninger under 18 år - 

Tove Hofstad (V) 

 Iht. plan Saken kommer til politisk behandling før 

sommeren 2024. 

 

KS-14-11-23 - Melding - 

Tilleggsmelding til «Tilstandsrapport 

for kvalitet i Lierskolen.» - Janicke 

Karin Solheim (MDG) 

 Ferdigstilt Melding ble lagt frem våren -24 

 

OKI-28-11-2023 - Sak - Paviljong for 

ansatte på Hennummarka skole - 

Thomas Klingen Andersen (FRP) 

Etter omvisning og orientering på Hennummarka skole ber vi om en 

sak på hva det vil koste kommunen å sette opp Paviljong for ansatte 

slik at vi får flere grupperom tilgjengelig for barna på miljøverkstedet 

på skolen. 

 

Iht. plan Utredningen har startet opp med en 

behovsanalyse og de første tegningene av 

bygget. 

 

OKI-28-11-2023 - Sak - 

Skoletransport for elevene - Thomas 

Klingen Andersen (FRP) 

Vi ber kommunedirektøren komme tilbake med en sak om hva som 

kan gjøres i forbindelse med at kommunen tar over ansvaret for 

elevenes skyss til og fra skolene. Kostnadseffektivitet, forutsigbarhet 

og planlegging opp mot skolene i fokus. 

 

Iht. plan  

OKI-31-10-2023 - Sak - Alternativ 

læringsarena - Thomas Klingen 

Andersen (FRP) 

Alternativ læringsarena 

Ønsker å be om en sak om effekten på alternativ læringsarena som 

Samarbeidsarena mellom Stoppen og Gullaug, og mulighet for 

eventuell utvidelse til flere skoler basert på modellen utarbeidet 

mellom Stoppen og Gullaug. 

 

Ikke påbegynt  
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Oppdrag Beskrivelse Status Beskrivelse status 

OKI-SAK-Plan for gjennomføring av 

tiltakene i forslag til HP 2022-2025- 

Signe Ramson Høie (AP) 

Signe Ramson Høie (AP) bestilte følgende sak: 

"Kommunedirektøren bes om å legge frem plan for gjennomføring av 

tiltakene i forslag til handlingsprogram 2022-2025. Planen skal 

inneholde: - Midler til prosjektering av utvidelse av Linnesstranda 

barnehage, regulering av utvidelse av tomta til FUS Heia barnehage 

og regulering av tomt for utvidelse av Regnbuen, eller en annen ny, 

foreldreeid barnehage i Heia krets i økonomiplanen for 2022-2025. - 

Tiltak for å sikre at det blir avsatt tilstrekkelig tomteareal til en 

barnehage med plass til 140 barn nær nytt sykehus på Brakerøya. - 

Utrede tomtebehov for barnehage i området Gilhusbukta 

Tømmerterminalen." 

 

Ferdigstilt Ivaretas i barnehagebehovsplan. 

 

 
Oppdrag Beskrivelse Status Beskrivelse status 

20 - 03 - HOV - Melding - Frivilling 

hjelp til barnefamilier -  Brita Sangolt 

(H) 

Jeg vil bestille melding som sier noe om hvordan frivilligheten bistår 

barnefamilier i hverdagen i Lier. Både i relasjon til fødsler, inkludert 

flerfødsler, men også flyktningefamilier med ekstra behov. 

 

Iht. plan Er forventet å legges frem for politisk 

behandling før sommeren 

 

20 - 03 - HOV - Melding - 

Fysioterapeut hjemmelsutlysning - 

Lars-Wiggo Stabæk (H) 

HOV vedtok i 2023 at ny hjemmelsutlysning til fysio skulle være 

100%, men nå utlyses det 65% i Lierbyen, med begrunnelse at behov 

er dekket. Hva er begrunnelsen for reduksjonen av 

hjemmelsutlysningen? 

 

Ferdigstilt Behandlet.  

 

20 -03 - HOV - Sak - Tiltak basert på 

funn i innbyggerundersøkelsen 60 + - 

Walaa Abuelmagd (AP) 

HoV ber kommunedirektøren kartlegge mulige tiltak basert på 

funnene i innbyggerundersøkelsen 60+. Saken bes legges frem for 

eldrerådet, i HoV møte 25.09.2024 samt påfølgende 

kommunestyremøte. 

Iht. plan Behandles andre halvår 2024.  
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FS-24-01 - Melding - Utvidelse av 

stilling som hørselskontakt - Synnøve 

Hannisdal Thorsrud (H) 

Utvidelse av stilling som hørselskontakt 

Ber om at det gis en orientering om dagens situasjon og behov. 

 

Ferdigstilt Oppdraget er svart ut med en politisk 

melding til HOV-utvalget den 20.03.24. 

Meldingen ble videresendt til 

Formannskapet den 21.03.24 og i henhold 

til protokoll tatt til orientering. 

 

  

 

HOV 01-06-22 Melding: Resultater av 

overordnet handlingsplan iht 

tjenester i virksomhet for voksne 

personer med funksjonsnedsettelse 

Walaa Abuelmagd (AP) bestilte følgende melding: 

 Lier Ap og MDG ber om en melding som presenterer resultatene av 

den overordnede handlingsplanen ihht.tjenester i virksomhet for 

voksne personer med funksjonsnedsettelse så snart den er 

utarbeidet, i tråd med forslaget fra rådet for personer med 

funksjonsnedsettelse. 

Dette gjelder særlig temaer hvor scor i bruker- og 

pårørendeundersøkelse var bekymringsfulle. 

 

Forsinket Behandles i første møterunde etter 

sommeren 2024.  

 

HOV 22-9 - Melding - Kvartalsvis 

statusoppdatering om bemanning av 

faglærte helsepersonell i Lier 

kommune - Utvalget 

Walaa Abuelmagd (AP) bestilte på vegne av utvalget følgende 

melding: Melding om kvartalsvis statusoppdatering om bemanning 

av faglærte helsepersonell i Lier kommune Arbeiderpartiet ber om 

at Kommunedirektøren utarbeider en melding hvert kvartal til HOV-

utvalget og kommunestyret som synliggjør antall vakante stillinger i 

helsesektoren i Lier kommune samt tiltakene for å øke bemanning av 

faglærte helsepersonell.   

 

Forsinket Forventet oppstart i første halvdel 2024. 
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HOV-01-11-2023 - Melding - 

Avlastningstilbud - Nils Gaute Voll 

(SP) 

Avlastningstilbud 

Lier Senterparti vil bestille en melding som viser omfanget i bruken 

av avlastningstilbudet i kommunen. Noe av det som ønskes belyst er 

hvor mange som benytter tilbudet, hva som er det typiske tilbudet, 

hvor mange som får avslag samt hvor mange som klager på 

kommunens vedtak i tillegg til andre forhold ved bruken av tilbudet 

som kan være relevante. Svar ønskes innen første halvår 2024. 

 

Ferdigstilt Behandlet.  

  

 

HOV-01-11-2023 - Melding - Fast 

politisk melding-fysioterapitjenesten 

- Walaa Abuelmagd (AP) 

Fast politisk melding-fysioterapitjenesten 

Lier Ap vil bestille en fast politisk melding som viser årsrapport til 

fysioterapitjenesten i Lier kommune for året 2023. Meldingen ønskes 

levert til HOV innen utgangen av 2.kvartal i 2024 

 

Iht. plan Legges fram i andre halvdel 2024 etter 

politisk bestilling. 

 

HOV-01-11-2023 - Melding - 

Konkurransedyktighet - Walaa 

Abuelmagd (AP) 

Konkurransedyktighet 

Lier Ap vil bestille en melding som viser hvordan Lier kommune er 

konkurransedyktig for å rekruttere/øke samt beholde faglærte og 

ufaglærte i helsevirksomheter. 

 

Ferdigstilt Behandlet. 

 

HOV-01-11-2023 - Sak - BPA - Walaa 

Abuelmagd (AP) 

BPA 

Norge har, gjennom sin forpliktelse til FN-konvensjonen om 

rettighetene til mennesker med nedsatt funksjonsevne, presisert at 

brukermedvirkning i helsetjenesten er en lovfestet rettighet som går 

på at individer som berøres av en helserelatert beslutning, enten selv 

eller gjennom representanter fra brukerorganisasjoner, får 

innflytelse på beslutningsprosesser og på utformingen av helse- og 

omsorgstjenestetilbudet. Lier Arbeiderparti vil bestille en melding 

Iht. plan Behandles i siste møterunde før sommeren 

2024.  
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der det redegjøres Lier kommunens erfaringer med, og holdninger til 

avlastning av personer med funksjonsnedsettelse på hjemmebanen. 

Vi ønsker blant annet svar på følgende: Hvilke alternative ordninger 

tilbyr Lier kommunen når BPA ikke fungerer? Hvilke tjenester tilbyr 

Lier kommune på hjemmebanen og hva er omfanget av tilbudet? Hva 

skjer dersom avlasteren ikke møter opp pga ferieavvikling eller 

sykdom?Hvilken kompensasjon får pårørende for tapt arbeid mm? 

Hvor lang ventetid mellom søknad om avlastning til avlastningen er 

på plass? Og hva slags tilbud får bruker Ila denne perioden? Hva er 

koordinator sin kapasitet og hvilke økonomiske kostnader forbundet 

med økning i koordinator kapasitet for å følge opp brukerne? Hvilke 

erfaringer vet/har Lier kommune om avlastning på hjemmebanen fra 

nabokommunene, Asker, Bærum, Drammen og Kongsberg? Hvordan 

følger Lier kommune opp ansatte når de er hos brukerne på 

hjemmebanen (opplæring, rutiner, avvikshåndtering, etc) Hva skal til 

for at voksne med nedsatt funksjonsevne får bestemme selv hvor de 

vil bo? Meldingen ønskes håndtert i/av HoV, rådet for personer med 

funksjonsnedsettelser og i kommunestyret. 

 

HOV-020621-Melding-Faktorer for 

mindre utagering og bedre trivsel 

ved Glitre bfsk. - Hanne Garås (H) 

Hanne Garås (H) bestilte følgende melding: 

Melding som belyser hvilke (avgjørende) faktorer som har ført til 

mindre utagering og bedre trivsel på Glitre. Formålet med dette er å 

bringe erfaringene til andre bofellesskap. 

 

Forsinket Behandles i første møterunde etter 

sommeren 2024. 

 

HOV-29-11-2023 - Melding - 

Krisesentertilbud-Bærum - Walaa 

Abuelmagd (AP) 

HoV ønsker en årlig rapportering om krisesentertilbudet og bruken 

av det ved siste runde i utvalget, begynner fra 2024. 

 

Iht. plan Årlig melding. 
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HOV-31-01- Sak- Demenskoret - Unni 

Kristin Helno (H)  

Kommunedirektøren bes sikre videre drift av demenskoret på 

Fosshagen og fremme sak i HOV og kommunestyret for innarbeidelse 

i 1.tertial i neste møterunde. Finansiering av demenskoret fra og med 

2025 innarbeides i årets HP. 

 

Ferdigstilt Behandlet.  

 

KS-24-02- Sak - Melding nummer 

4/24 - Bitten Holst Haugerud (H) 

Jeg ber kommunedirektøren legge frem en sak, der det vurderes 

andre bruker -og pårørendeundersøkelser i Lierkommune. 

Undersøkelsen bør tilpasses brukergruppen og gjennomføres digitalt. 

Bakgrunnen for at jeg ber om dette er at undersøkelsen har gitt en 

for lav svarprosent. Den må gi oss noe tilbake noe denne dessverre 

ikke har gjort. 

 

Iht. plan Behandles andre halvår 2024.  

 

PSU 28-4-2022 - Melding: Rutiner-

beredskapsplaner-mistanke om vold 

fra medarbeider 

Omforent Partssammensatt utvalg bestilte følgende melding: 

"Utvalget ber om en melding som synliggjør rutiner, og eventuelt 

beredskapsplaner, der en medarbeider mistenkes for å utsette 

tjenestemottaker for vold etc." 

 

Forsinket Behandles i første møterunde etter 

sommeren 2024.  
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24 - 04 - UMP - Melding - Oversikt 

over myr som kan restaureres - Per-

Olav Sørhus (V) 

Oversikt over myr som kan restaureres i Lier 

Økt karbonlagring i myr er et godt klimatiltak.Ber derfor om en 

oversikt over gjengrodde, ødelagte og drenerte myrer i Lier. Et 

eksempel på slik myr er på Gjellebekk. 

 

Ikke påbegynt  

24 - 04 - UMP - Melding - 

Ulovlighetsoppfølging - Vidar 

Havellen (MDG) på vegne av AP og 

MDG 

Ulovlighetsoppfølging 

Det bes om en melding om oppfølging av varsel om ulovligheter, 

hvor mange varsler som har kommet i 2023 og 2024 , og hva er 

status på oppfølging av dette, samt om det er en plan for forsering av 

dette arbeidet. Vi ber også om en redegjørelse om det gjøres 

kontroller om ulovligheter på eget initiativ. Det ble bevilget en ekstra 

stilling til ulovlighetsoppfølging, slik at det bør være ressurser til 

dette arbeidet i Lier kommune. 

 

Ikke påbegynt  

24 - 04 - UMP - Sak - Oslofjorden er i 

økologisk krise - Tone Elisabeth 

Svendsen (AP) på vegne av AP og 

MDG 

Oslofjorden er i økologisk krise- politisk oppfølging i Lier kommune 

Bestilling av sak 

Vi viser til meldingene 12/2024 og 23/ 2024 til Utvalg for miljø og 

plan. Vi ber om en sak som følger opp disse meldingene.Oslofjorden 

er i en alvorlig økologisk krise. Statsråd Bjelland Eriksen i Klima- og 

miljødepartementet har understreket alvoret i sitt brev om 

oppfølging av Oslofjordplanen til kommunene av 15. desember 2023. 

Det er behov for omfattende tiltak innenfor mange sektorer, særlig 

hos kommunene som har kystlinje i Oslofjorden. Lier har kystlinje i 

Drammensfjorden, som er en del av Oslofjorden, og det er behov for 

å se helhetlig på hvilke tiltak kommunen skal og kan gjøre. 

Statsråden oppfordrer kommunene til politisk behandling av saken, 

Ikke påbegynt  
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og vi ber derfor om en sak der kommunedirektøren ser på denne 

saken med stort alvor, og presenterer tiltak, både eksisterende og 

nye. Statsråden ber kommunene stramme inn byggeforbudet i 

strandsonen, og vi vil i den anledning peke på at 

ulovlighetsoppfølging i strandsonen er et viktig tiltak innenfor 

kommunens ansvar for praktisering av plan- og bygningsloven. 

Det bes også om at statsrådens brev til kommunene også oversendes 

formannskapet og kommunestyret, fordi det har direkte betydning 

for den kommende politiske behandlingen av kommunedelplan for 

Gullaug, der strandsonen er et sentralt tema. 

 

KS-05-09-Melding - Matsvinn må 

reduseres - Janicke Karin Solheim 

(MDG) 

Hvert år kastes minst 450 000 tonn spiselig mat i Norge. Butikkene 

kaster 44 tonn frukt og grønt hver dag. På konferansen «Matveien» i 

Lier nylig, ble det informert om en undersøkelse ved Liertun som 

avdekket omfattende matsvinn ved institusjonen. Dette til tross for 

at et av FNs bærekraftmål er at matsvinn skal reduseres med 50 

prosent innen 2030. For å lykkes med dette må mange ulike tiltak 

benyttes gjennom hele prosessen, fra jord og fjord til bord, og ulike 

aktører må være med i dugnaden for å redusere matsvinn. 

Kommunedirektøren bes derfor om å utrede ulike muligheter for å 

redusere matsvinn i Lier kommune, både blant offentlige og private 

aktører og forbrukere, og vurdere matsentraler i kommunen. 

 

Ikke påbegynt  

KS-09-05-Sak - Tiltak for ren og rik 

Oslofjord med et aktivt friluftsliv - 

Tove Hofstad (V) 

Kommunestyret ber om at det legges fram en sak om status og 

framdrift for Lier kommunes arbeid med oppfølging av aktuelle tiltak 

i henhold til «Helhetlig plan for en ren og rik Oslofjord med et aktivt 

friluftsliv. Tiltak for avrenning fra landbruk og samarbeid med lokale 

Ikke påbegynt  
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virksomheter og næringsliv for å begrense forsøpling inkluderes i 

arbeidet som allerede gjøres. 

 

KS-22-10 - Sak - Etablering av 

AgriTech og Viten senter - Frode 

Sundseth (H) 

Sak bestilt av Frode Sundseth (H) 

Gjennom generasjoner har bøndene i Lier opparbeidet seg mye 

kunnskap men de er fremdeles sultne på mer kunnskap. Lier har 

dermed særskilt gode forutsetninger til å etablere et Agri Tech senter 

som vil bidra med forskning og utvikling av ny teknologi i nært 

samarbeid med næringen. Med et slikt senter vil vi kunne legge til 

rette for nye og spennende arbeidsplasser innenfor landbruket som 

også vil ha ringvirkninger utover selve næringen. 

I fjordbyen vil Lier få mange nye innbyggere og vi mener at et 

Vitensenter i Lier med et fokus på matproduksjon og miljø vil sørge 

for å ivareta Liers identitet i en ny bydel og gi innbyggerne en 

tilhørighet til kommunen. Vitensenteret bør også ha etablerte 

satellitter hos næringa andre steder i kommunen. Et slikt senter kan 

og bør være attraktivt også for skoler og publikum utenfor Lier å 

benytte seg av. 

Lier Høyre mener krysningspunktet mellom primærnæringen og den 

urbane fjordbyen gir meget spennende grunnlag for et kombinert 

Viten, og AgriTech senter lokalisert i Lier. 

Jeg bestiller en sak som ser på muligheten for å etablere AgriTech og 

Viten senter som vil bli arenaer for forskning, utvikling og utveksling 

av kunnskap. Her må man også se på mulige lokasjon(er), 

finansiering gjennom Vitenforeningen og andre finansieringsformer 

og hvordan det kan driftes etter etablering. 

 

Iht. plan Kommunedirektøren jobber med denne 

bestillingen, og vil komme tilbake med en 

sak. Forslaget er spilt inn som ett tiltak i 

strategien til Drammensregionen 

interkommunale politiske råd (IPS) under 

avsnitt 1.4 Landbruk, tiltak 4. Kartlegge 

muligheten for å etablere en 

landbruksbasert teknologi og vitensenter 

som arena for forskning, utvikling og 

utveksling av kunnskap. Denne strategien 

ble lagt  frem for politisk behandling i 2023. 
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UMP - 22 - 03 - Melding - 

Lysforurensning fra næringsområder 

- Vidar Havellen (MDG) og Tove 

Hofstad (V) 

Lysforurensning fra næringsområder 

Vi ber om en melding om å etablere krav i nye reguleringsplaner med 

hensyn til lysforurensning/strølys utover reguleringsplansområdet. 

Flere industri- og næringsområder i dag har utendørsbelysning 

(fasadebelysning og plassbelysning) samt innendørsbelysning som 

kan stå på hele året og som i mange tilfeller sjenerer nabolag. I tillegg 

har uønsket lysbruk negative effekter på fauna. I dag er det ikke 

hjemler for å pålegge anleggseiere til å endre/begrense belysningen. 

Moderne lysarmatur har langt mindre strølys enn eldre armatur, slik 

at dette bør ikke være problematisk eller kostnadskrevende å oppnå. 

Eventuelt regelverk i dag som foreligger, bør også inngå i 

meldningen. 

  

Vidar Havellen 

MDG Lier 

  

Tove Hofstad 

Venstre 

 

Iht. plan Kommunedirektøren har som ett foreløpig 

tiltak innarbeidet følgende krav i rutinen 

knyttet til reguleringsplanbestemmelser i 

kommunens planpakke, når det gjelder 

næring/industri  

3-5. Industri (IND) 

• Det tillates ikke oppføring av 
sjenerende lyssetting mot 
nærliggende boligbebyggelse. 

 

  

 

UMP - 22 - 04 - Melding - Fremtidige 

felles løsninger for vann og avløp i 

Hennumgrenda - Morgan Langfeldt 

(FRP) 

Fremtidige felles løsninger for vann og avløp i Hennumgrenda. 

I forbindelse med utbygginger i Hennumgrenda og dagens 

eksisterende anlegg bes det om en melding hvor man ser på en 

Ikke påbegynt  
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helhetlig vurdering av muligheten for en fremtidig felles løsning for 

vann og avløp, for hele området. 

 

UMP - 22 - 06 - Sak - Veileder for 

grønn mobilitet - Tove Hofstad (V) 

Kommunedirektøren lager en veileder for bedrifter og virksomheter i 

Lier for å legge til rette for, og fremme, strategi for grønn mobilitet. 

 

Ferdigstilt Veileder er utarbeidet og melding lagt frem 

for UMP mars 2024 

 

  

 

UMP - 22 - 09 - Melding - Tettbygde 

områder - Camilla Synøve Celius (SP) 

Tettbebygde områder 

Ønsker en melding om prinsippvurdering for å se på om det er 

hensiktsmessig og fastslå utnyttelsesgrad og om tomtestørrelsen skal 

endres i tettbebygde områder. 

 

Ikke påbegynt Må ses på ved rullering av 

kommuneplanens arealdel 

 

  

 

UMP - 23 - 03 - Melding - Sikring av 

byggeskikk og visuell kvalitet - Jan 

Erik Alverdus Berg (H) 

I de neste 20-30 årene skal Lier kommune ha store utbygginger i 

Lierbyen, Tranby, Fjordbyen og Gullaug. I tillegg vil det være økt 

press på eksisterende boligområder for fortetning. Utbyggingen vil 

prege samfunnet og dens innbyggere i lang tid. Derfor er det viktig at 

byggeskikk og visuell kvalitet sikres både for det enkelte bygg, 

bebyggelsesstruktur og landskap. God byggeskikk har stor betydning 

for Liers identitet og folkehelse. Lier kommune og dens politikere har 

vist at de er opptatt av dette gjennom kommunens nye bygg og at 

det er etablert en egen byggeskikkpris. Det er viktig at dette 

fortsetter og at kommunen og politikere også settes i stand til å sikre 

like god kvalitet fra private utbyggere. Jeg ber derfor om en melding 

hvordan kommunen i dag og i fremtiden sikrer god byggeskikk og 

Ikke påbegynt Rapportert i årsrapporten 

Det er et generelt fokus på byggeskikk og 

visuelle kvaliteter. Begrepene er svært 

dynamiske og isoleres i stor grad til den 

enkelte byggesaken og om tiltaket “passer 

inn” i omgivelsene. Vi har hatt flere saker 

det siste året hvor arkitektur er 

omprosjektert, nettopp for å tilnærme seg 

omgivelsene det plasseres i. Visuelle 

kvaliteter handler også om transformasjon 

av eksisterende bebyggelse. Byggeskikk er 

ikke enten eller, men vi skal være en 

garantist for å tilnærme oss god bygg og 

bokvalitet. Arkitektur endres. Omgivelser 
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visuell kvalitet både på private og offentlige tiltak. Meldingen må 

minimum omfatte følgende:  

•    Kompetanse i egen organisasjon, og hvordan den eventuelt må 

styrkes. •    Bruk av ekstern kompetanse (offentlig/privat) og fordeler 

og ulemper ved å bruke ekstern kompetanse. •    Vurdere etablering 

av en veileder innenfor byggeskikk og visuell kvalitet. •    Foreslå 

tiltak som kan forbedre kvalitet for byggeskikk og visuell kvalitet for 

hele Lier kommune. •    Hvordan kommunen i arealplaner og 

planbestemmelser kan sikre byggeskikk og visuelle 

kvaliteter. •    Beskrivelse av hvilket handlingsrom politikere og 

administrasjonen har i forhold til byggeskikk og visuell kvalitet.  

 

endres, sakte eller raskt. Det kan være 

positivt og negativt å bryte opp 

eksisterende bomiljøer. Endring skaper 

engasjement. 

Melding svares ut i 2024 

  

 

  

 

UMP - 23 08 - Melding - 

Strandsoneoppfølging - Tone 

Elisabeth Svendsen (AP) 

Tone Elisabeth Svendsen (AP) bestilte følgende melding på vegne av 

AP, MDG og V: 

Melding om strandsoneoppfølging 

Det har i den senere tid blitt mer oppmerksomhet om den forverrede 

miljøsituasjonen i Oslofjorden. Kommunene spiller en sentral rolle 

for å iversette tiltak, herunder også å følge opp ulovligheter etter 

plan- og bygningsloven i strandsonen. Det er byggeforbud i 100- 

metersbeltet i strandsonen i Lier, og det bes om en melding om 

hvorledes kommunen følger opp dette forbudet i forhold til faktiske 

bygg og andre små og store tiltak. 

 

Ikke påbegynt  

UMP-21-01-Sak-sak om El-

sparkesykler-Jan Erik Alverdus Berg 

(H) 

Rådet for personer med funksjonsnedsettelse anmodet Utvalget for 

miljø og plan om å bestille en sak om El-sparkesykler. Det må legges 

frem forslag for hvordan el-sparkesykler ikke blir en snublefelle for 

de som har synsnedsettelser, samt hindrer fremkommeligheten for 

Forsinket Saken er ikke startet grunnet manglende 

kapasitet. 
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de som bruker rullator/rullestol. Saken bør også inneholde forslag til 

retningslinjer for parkering av el- sparkesykler, hvem som har ansvar 

for å fjerne feilparkerte/ henslengte el- sparkesykler, mulige 

begrensinger for omfang av bruk: tid, sted og fart. 

 

  

 

UMP-21-09-Melding-Muligheten for 

etablering av et testanlegg for 

biokullproduksjon-Vidar Havellen 

(MDG) 

Med bakgrunn i MS 46/2021 Rapport for 2020 – Energi- og klimaplan 

for Lier kommune (2017-2020) bes kommunedirektøren utrede 

muligheten for etablering av et testanlegg for biokullproduksjon i Lier 

med bioavfall (hageavfall, GROT mm) som råstoff for produksjon av 

varme, eventuelt elektrisitet og biokull. Biokull kan benyttes som 

jordforbedring i landbruksproduksjonen i Lier. Varmen kan leveres 

inn i fjernvarmenettet slik at et slikt anlegg må etableres i nærheten 

av en varmesentral for fjernvarme. Teknologien gir negativt CO2-

utslipp, og er en interessant teknologi for et lavkarbonsamfunn og 

sirkulærøkonomi. Biokull produseres ved hjelp av pyrolyse. 

Teknologien er utprøvd, og det er installert et anlegg blant annet i 

Sandnes kommune: (https://www.sandnes.kommune.no/teknisk-og-

eiendom/biokullanlegget-pa-vatne-driftsstasjon/) Anlegget kan 

etableres helt eller delvis i samarbeid med private aktører. Mulighet 

for støtte fra Enova og andre kanaler må utredes. 

 

Iht. plan Kommunedirektøren vurdere dette som en 

større jobb og vil komme tilbake med en 

sak for veien videre. Pr. i dag har 

kommunedirektøren gjennomført ett 

møte/befaring med Lindum eid av 

Drammen kommune da de har en pilot 

under uttesting. I tillegg har 

kommunedirektøren sjekket litt i 

konsulentmarkedet knyttet til å få bistand 

til en enkel utredning (tidlig fase 

kartlegging) og eventuelle kostnader 

knyttet til dette. 

 

  

 

UMP-24-03 - Melding - Midlertidig 

gangsti på Lierskogen som følge av 

guardrail - Marius Svartås (H) 

Etter oppføring av guardrail (autovern) langs Drammensveien på 

Lierskogen har befolkningen fått en mer trafikkfarlig hverdag på en 

strekning som allerede mangler gang - og sykkelvei. Situasjonen har 

blitt slik at folk som ønsker å gå fra Heiatoppen til Nedre Stabæk 

Barnehage er tvunget til å gå i en vei med fartsgrense 60 km/t, heller 

enn å gå i grøfta ved siden av slik man kunne før opprettelsen av 

guardrail. 

Ikke påbegynt  
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I UMP møte 31.01.24 ble det i sak 16/2024 «Prioritering av 

trafikksikringstiltak 2024» vedtatt at kr 600.000,- som kan disponeres 

til ulike trafikksikkerhetstiltak. Etter mine kunnskaper kan ikke Lier 

VVA benytte disse på Drammensveien ettersom dette er en fylkesvei. 

De trenger et politisk vedtak som sier at dette er i orden. 

På bakgrunn av dette ønsker jeg en melding så fort som mulig (helst 

innen neste møte) hvor det kartlegges muligheter for gjennomføring 

og finansiering. Tiltaket vil trolig koste lite penger, ettersom man kan 

lage en sti på siden av guardrailen med grus. Derfor er det høyst 

relevant å vedta at de 600 000,- kronene kan brukes på blant annet 

dette, da stien vil ha stor betydning for trafikksikkerheten langs 

Drammensveien som er blitt livsfarlig. 

Se PDF i saken for kart illustrasjon. Jeg mener man i det minste må få 

utbedret sti mellom punkt A-B, ideelt A-D. 

 

 
Oppdrag Beskrivelse Status Beskrivelse status 

24 - 03 - ULN - Melding - Konsekvenser for 

landbruksutvalgets virkeområde av 

Statsforvalters forventning - Runar Gravdal 

(MDG) 

 

 Ikke påbegynt  

24 - 04 - ULN - Sak - Vannforvaltningsarbeidet 

- Janicke Karin Solheim (MDG) 

Vannforvaltningsarbeidet 

Viser til melding med årsrapport over status Lierelva 

vannområde, kapasitet og finansiering. 

I henhold til vannforskriftens kapittel 2 er miljømålene for 

vann i Norge at alt overflatevann, sterkt modifiserte 

Ikke påbegynt  
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vannforekomster og grunnvann skal oppnå god økologisk 

tilstand og/eller potensial innen utgangen av inneværende 

planperiode 2022-2027 (§ 4 – 8).Hele 38 av totalt 79 

vannforekomster i Lierelva vannområde er imidlertid i 

moderat, dårlig eller svært dårlig tilstand og/eller i risiko for 

ikke å nå miljømålene om god økologisk tilstand innen 2027 

og 2033. 

En oversikt over Lier kommunes ansvar og forpliktelser i 

forbindelse med vannforvaltningsarbeidet som ligger til 

virksomhet Landbruk og miljø, viser at det ikke er 

overenstemmelse mellom estimert antall årsverk for 

oppfølging av lovkrav, statlige og politiske 

forpliktelser/retningslinjer og faktisk kapasitet i 

administrasjonen hos Landbruk og miljø.Andre 

miljørådgiveroppgaver, som oppfølging av naturmangfold, 

ravinedaler og andre lovkrav, forventninger og oppfølging av 

retningslinjer er ikke medtatt i nevnte oversikt. 

Kommunedirektøren foreslår en løsning med å øke 

vannområdekoordinatorstillingen og miljørådgiverstillingen 

til å dekke inn de oppgavene som Lier kommune i dag ikke 

har kapasitet tilgjengelig til å utføre.Drammen kommune har 

gitt signaler om at de kan være vertskommune for en 100 % 

prosjektlederstilling for Ren Drammensfjordprosjektet, 

dersom Lier kommune går med på en slik løsning. Da kan en 

50 % stilling gjøres tilgjengelig til økning av 

vannområdekoordinatorstilling fra 40 % til 60 % og 

miljørådgiverstilling fra 10 % til 40 %. På denne måten kan 

Lier kommune dekke opp dagens behov i 

vannforvaltningsarbeidet.En økning i 
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vannområdekoordinatorstilling vil også øke de statlige 

bidragene fra vannregionmyndighetene. 

Kommunedirektøren bes derfor om en sak til politisk 

behandling der denne løsningen vurderes nærmere. 

 

KS-05-09-Melding - Bruk av lokalproduserte 

landbruksprodukter i Lier kommunes 

virksomheter - Vidar Havellen (MDG) 

Bruk av lokalproduserte landbruksprodukter i Lier 

kommunes virksomheter 

Vi ønsker en melding om i hvor stor grad landbruksprodukter 

fra lokale småskalaprodusenter av landbruksprodukter 

(frukt, bær, grønnsaker, kjøttprodukter med mer) som 

kjøpes inn av Lier kommunes virksomheter og i forbindelse 

med arrangementer i Lier kommunes regi. Vi ber også om 

hvordan andelen av slike produkter kan økes. Småskala 

produksjon er viktig for mangfoldet i landbruket, og Lier 

kommune kan gjennom sine innkjøp være en viktig kunde for 

disse produsentene. 

 

Ikke påbegynt  

KS-09-05-Melding - Lierlaben hva skjer - 

Morgan Langfeldt (FRP) 

Hva er fremdriften med Lierlaben, FrP etterspør fremdrift i 

forbindelse med Lier sines grundere sitt samarbeid på 

Lierlaben. Per i dag står lokalene tomme og det er ikke drift. 

Hva som er status og hva skjer videre. Dette må på det rene 

og det må tas et iniativ for å restarte eller avslutte 

opplegget. 

 

Ikke påbegynt  

KS-20-06-Sak - Reetablering av Lierlaben - 

Frode Sundseth (H) 

Reetablering av Lierlaben 

Vi er kjent med den selvdrevne Facebook gruppen for 

Lierlaben og hvor det er et ønske om at det utvikles videre 

Ikke påbegynt  
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gjerne i samarbeid med en profesjonell aktør. Gjennom de 

faste møtene i kontaktforum med Lier og Næringsforeningen 

i Drammensregionen ble Lierlaben diskutert. I etterkant av 

møtet har det vært samtale mellom Administrasjonen og 

Drammen Works, og et møte mellom ordfører og daglig 

leder i Drammen Works for å snakke om Lierlaben og 

arbeidet som gjøres for gründere.  

Saken tar utgangspunkt i kommuneplanens samfunnsdel, 

strategisk næringsplan, Lierlaben, områdereguleringen og 

etableringen av helseparken.  

Det bestilles herved en sak om hvor og hvordan Lierlaben 

kan reetableres, samt belyse hvem som kan være naturlige 

samarbeidspartnere og gjøre en vurdering av mulighetene 

for å få etablert et investeringsfond sammen med private 

investorer særlig med fokus på å få etablert agritech. Også 

om dette kan vurderes i forbindelse med arbeidet av 

Drammensregionen 

 

LBU - 22-11 - Melding - Matkultur- og 

kompetansesenter på Store Gilhus gård - Lise 

Hafskjold Kivle (V) 

Det bes om at kommunedirektøren utreder muligheten for å 

etablere et matkultur- og kompetansesenter på gården etter 

modell fra Geitmyra i Oslo, Kristiansand, Trondheim og 

Ringsaker, med svar til LU siste møte før sommeren 2023. 

 

Forsinket Denne bør spilles inn til prosessen om hva 

Store Gilhus Gård skal brukes til. Landbruk 

og miljø har tidligere kommet innspill om 

etablering av et andelslandbruk på 

eiendommen. Bestillingen bør oversendes 

til ansvarlig for utarbeidelse av 

reguleringsplan for eiendommen. Det 

kommer opp en sak om videre bruk av 

Store Gilhus gård i møterunden som er  i 

slutten av november og begynnelsen av 

desember 2023.  Muligheter og videre bruk 
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av  Store Gilhus gård vil bli diskutert og 

vurdert i det videre arbeidet.  

 

ULN - 23 - 11 - Melding - Rådyrbestand - Gina 

Elisabeth Ekeberg (H) 

Rådyrbestand 

Vi er blitt kjent med fra forskjellige hold at rådyrbestanden i 

Lier er altfor høy. Det rapporteres om mye rådyrskader i 

frukthagene og mye rådyrpåkjørsler. Det som begrenser 

rådyrbestanden er jakt og rovdyr. Rødrev er rovdyr for 

rådyrkalv, og det er nyttig å oppretteholde en revebestand 

som stadig blir mindre pga «lystjakt». Rødreven bidrar 

dessuten til å redusere møllpaukbestanden (jordrotte) som 

også etterhvert er blitt en stor skadegjører i frukthagene. 

Hva er mulighetene for en større fellingskvote for rådyr og 

hvordan kan jakt på rødrev begrenses? 

 

Ikke påbegynt  

ULN - 24 -01 - Melding - Tiltak langs Lierelva 

ved Gyrodactylusbekjempelse - Kaja 

Elisabeth Flesjø Kværner (SP) 

Tiltak langs Lierelva ved Gyrodactylusbekjempelse 

Det ble besvart spørsmål i ULN om metode for bekjempelse 

av Gyrodactylus salaris datert 3.11.2023. Metoden er ikke 

avklart per dags dato, men dersom det blir valgt rotenon, 

som er dødelig for alt liv med gjelder, vil det da kunne åpne 

opp for at tiltak i erosjonsutsatte områder vil kunne bli 

innvilget i behandlingsperioden? Under de store 

nedbørsmengdene som kom etter flommen "Hans" i 2024, 

ser man rasskader som reduserer areal med dyrket mark 

langs elven. Å kunne åpnet opp for å iverksette tiltak slik at 

slike skader kan forebygges, vil bidra positivt for jordvernet. 

Kan kommunedirektøren redegjøre for om det vil bli en 

Ikke påbegynt  
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mulighet for å åpne for slike tiltak i perioden behandlingen 

skal foregå? 

 

UMP - 22 - 04 - Sak - Mulig erverv av 

skogsarealene i Kværnerskogen - Vidar 

Havellen (MDG) 

Med henvisning til melding MS28/2022 vedrørende 

Kværnerskogen har vi følgende saksbestilling: 

«Kommunedirektøren bes om å gå i dialog med grunneiere 

om mulig erverv av skogsarealene i Kværnerskogen.» 

mvh 

Vidar Havellen 

MDG Lier 

 

Forsinket Status lagt fram som melding i uke 17. 

Videre arbeid med saken settes i bero til vi 

får ansatt ny skogbrukssjef. 

Ny skogbrukssjef er nå ansatt. Landbruk og 

miljø kommer tilbake til når denne saken 

bli tatt videre. 

 

UMP - 23 - 03 - Sak - Meldeplikt for hogst av 

skog - Tove Hofstad (V) 

Hogstvirksomheten drives i dag uten krav til kommunal 

saksbehandling og godkjenning, og uten noen form for 

mulighet til medvirkning for oss som bor i kommunen. 

Kommunen kan fastsette rutiner som sikrer at 

hogstmeldingene blir vurdert og avgjort innenfor fristene i 

skogbrukslovens § 11. Paragraf 11 gir adgang til å innføre 

kommunal meldeplikt "når det er nødvendig for å holde 

kontroll med at loven blir fulgt". Meldeplikt kan gjelde hele 

eller deler av kommunen.  

  

Lovens § 8, 2. ledd gir kommunen rett til å nekte hogst 

dersom den kan få uheldige virkninger for miljøverdiene. 

Skogsdrifter, enkeltvis og i sum, utgjør den største trusselen 

mot mange av artene på «rødlistene» over truete og sårbare 

Forsinket Arbeidet er forsinket da vi ikke har ny 

skogbrukssjef på plass. Ny skogbrukssjef er 

nå ansatt. Landbruk og miljø kommer 

tilbake til når denne saken bli tatt videre 
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arter. Områder som er preget av flatehogster, tette 

plantefelt og monotone produksjonsskoger reduserer 

skogens opplevelsesverdi og egnethet for friluftsliv.  

  

Avsløringer i NRK, om mangelfull registrering av skogens 

naturverdier og næringens frihet til selv å avgjøre om hogst 

skal gjennomføres, uavhengig av andre samfunnsinteresser, 

gir en god grunn til å innføre en viss samfunnskontroll med 

virksomheten. Allmennhetens rett til innsyn og medvirkning i 

saker som angår miljøet etter miljøinformasjonsloven og 

Norges tilslutning til Århuskonvensjonen, drar i samme 

retning.  

  

Siden 2015 har fire av de største selskapene i skognæringen 

fortalt om nesten 200 tilfeller av feilhogst: Spesielt viktig 

natur som skulle stå i fred, er hogd. På tross av stadige brudd 

på egne regler er det ingen som har mistet stempelet som 

viser at de driver bærekraftig. Miljømerket PEFC skal være 

en garanti for at tømmeret vi kjøper hos trelasthandlerne og 

papiret vi handler i bokhandelen kommer fra bærekraftig 

skogbruk, men hvordan vet vi at standarden blir fulgt?  

  

Omfattende hogster basert på manglende 

kunnskapsgrunnlag om naturverdiene kan utgjøre en sterk 

trussel mot naturmangfoldet i skogen og reduserer dens 

verdi for friluftslivet. Trusselen kan både være fra 

enkelthogster i områder med store naturverdier, eller 
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summen av mange hogster, som til sammen reduserer 

livsgrunnlaget for naturmangfoldet eller skogens egnethet 

for naturopplevelse.  

  

Lier kommune er omgitt av skog på alle kanter og er en viktig 

del av liungenes identitet. Skogen brukes til tur og 

rekreasjon året rundt. Flatehogst i turområder skaper uro og 

grobunn for konflikt mellom de som driver skogen og de som 

ferdes der. Involvering og gjensidig hensyn og respekt 

demper konflikt og kan bidra til å skape samhold og trivsel. 

Innbyggerne i Lier skal være trygge på at de som driver skog i 

vår kommune gjør det på en bærekraftig og hensynsfull 

måte.  

  

Jeg ber i denne forbindelse om en sak: Kommunedirektøren 

utreder hvordan Lier kommune kan sikre at de som eier eller 

driver med skog i vår kommune gjør dette på en bærekraftig 

måte - der viktig natur får stå i fred, der naturmangfold blir 

ivaretatt og der medvirkning blir inkludert i henhold til § 11 i 

skogloven. 

 

UMP - 23 - 06 - Sak - Lokal forskrift for å 

begrense avrenning fra landbruket - Tove 

Hofstad (V) på vegne av MDG og V 

Lokal forskrift for å begrense avrenning fra landbruket 

Viser til melding UMP 27/2023, Årsrapport 2022 og status 

Lierelva vannområde  

Hovedutfordringen i vannområdet Lierelva er høyt 

næringsinnhold, hovedsakelig av nitrogen og fosfor. De 

Ikke påbegynt  
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største påvirkningene på elver og bekkefelt kommer fra 

diffus avrenning fra landbruk. Det er flere andre middels 

påvirkningskilder, som urban avrenning/avløp, påvirkning fra 

veitrafikk og fra dammer, sluser og barrierer i tillegg til 

punktutslipp fra søppelfyllinger, men avrenning fra jordbruk 

er klart størst. Nøkkeltiltak for å sikre økologisk god tilstand i 

Lierelva er hovedsakelig knyttet til reduksjon av 

næringssaltavrenning fra jordbruk (47 % av 

vannforekomstene) og etablering eller oppgradering av 

avløpsanlegg (18 % av vannforekomstene)  

Statsforvalteren i Oslo og Viken har i samarbeid med 

Bondelaget i 2021 bidratt til en egen Forskrift om krav til 

jordarbeiding og miljøtiltak i nedbørfelt til sårbare vassdrag, 

Oslo, Akershus og Østfold. For-2022-12-06-2182 Forskriften 

avgrenses til nedbørsfelt og deler inn alt areal (sone 2 og 1) 

hvor sone 2 får de strengeste kravene og sone 1 noe 

mildere. Eksempelvis: Et belte på 50 meter langs alle 

vassdrag skal ikke høstpløyes i sone 2.  

Når det gjelder Buskerud-delen av Viken så gjenstår arbeidet 

med en slik forskrift.  

Vi ber derfor om en sak der kommunedirektøren utarbeider 

et forslag til lokal forskrift med tilsvarende miljøkrav som 

omtalt med mål om å begrense avrenning fra landbruket. 

 

UMP - 23 08 - Melding - Ledige bygninger i 

landbruket - Tone Elisabeth Svendsen (AP) 

Ber om en melding om behovet for å oppdatere og revidere 

veilederen for bruk av ledige bygninger i landbruket. 

 

Ikke påbegynt Dette dreier seg om revisjon av veileder for 

bruk av tomme driftsbygninger i 

landbruket, så vil dette være et arbeid for 

byggesak, plan og landbruk i samarbeid.  
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Landbruk og miljø har en veileder fra 2013 

som ble vedtatt i planutvalget. Se link 

under: 

https://www.lier.kommune.no/globalasset

s/09.-teknisk-og-

eiendom/planseksjonen/lover---

forskrifter/retningslinjer-for-disp.pdf  

Dersom det er et behov for en revisjon, vil 

det være et arbeid for byggesak, plan og 

landbruk i samarbeid.  

Byggesak eller plan skriver en melding om 

det er behov for revisjon eller ikke. 

  

  

  

 

UMP - 24 - 01 - Melding - Arkitekturstrategi - 

Marius Svartås (H) 

Arkitekturstrategi 

Jeg ønsker at Lier kommune skal lage en lokal 

arkitekturstrategi, samt stille krav til estetikk i nye 

byggeprosjekter. For å få til dette er det en god idé å utvikle 

en estetisk veileder for Lier kommune. I den forbindelse ber 

jeg om en melding om hva slag planer, strategier og tiltak 

Lier kommune allerede har på arkitekturfeltet som et ledd i å 

opprette denne arkitekturveilederen. Jeg ønsker også at det i 

denne meldingen kartlegges hva slags kompetanse og 

ressurser administrasjonen i Lier kommunen har innen 

byggeskikk og visuell kvalitet. 

 

Ikke påbegynt  

https://www.lier.kommune.no/globalassets/09.-teknisk-og-eiendom/planseksjonen/lover---forskrifter/retningslinjer-for-disp.pdf
https://www.lier.kommune.no/globalassets/09.-teknisk-og-eiendom/planseksjonen/lover---forskrifter/retningslinjer-for-disp.pdf
https://www.lier.kommune.no/globalassets/09.-teknisk-og-eiendom/planseksjonen/lover---forskrifter/retningslinjer-for-disp.pdf
https://www.lier.kommune.no/globalassets/09.-teknisk-og-eiendom/planseksjonen/lover---forskrifter/retningslinjer-for-disp.pdf
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UMP 20 - 04 - Sak - Hule eiker i Lier - Tove 

Hofstad (V) 

Viser til melding 14/2020 i Utvalget for miljø og plan «Hule 

eiker i Lier» Hule eiker er eiketrær som har en diameter på 

minst 63 cm og/eller en omkrets på minst to meter. Hule 

eiker er beskyttet av naturmangfoldloven og trenger bedre 

vern. Hele 11 områder i Lier har ett eller flere hule eiketrær 

fra Gullaug til Mork ved Justad. Som beboer på Nøste har jeg 

Eikeliparken hvor et 20-talls gamle eiketrær ruver og skaper 

en helt spesiell atmosfære. Det største treet står på 

eiendommen til Protan og måler hele 420cm i omkrets. Tre 

trær rett i nærheten ligger hakk i hæl med sine 390cm, 

385cm og 380 cm. Dette er trær som er mange hundre år 

gamle og som huser hundretusenvis av insekter og småkryp, 

og et mangfold av sopp og andre arter. Noen av trærne 

herdes på naturlig vis, men andre preges av elde og vind og 

vær. De har stor verdi selv om de faller, så lenge de blir 

liggende på stedet. Det er også viktig at det plantes eiketrær 

i nærheten av de gamle trærne slik at artene som livnærer 

seg i og av hule eiker sikres et habitat i framtiden også. Jeg 

ber om at rådmannen lager en skjøtselplan for hule eiker 

Lier. 

 

Iht. plan Arbeidet har startet. 

 

 

 
Oppdrag Beskrivelse Status Beskrivelse status 

14-03 - RMI - Melding - Utrede 

mulighet til å markere flere høytider 

- Khatima Haidari (AP) 

Bestilling av melding om å utrede muligheten til å markere flere 

høytider. Lier kommune skal utrede muligheten for om vi kan 

belyse/pynte/markere under forskjellige høytider. Dette vil signalisere 

inkludering av det mangfoldige innbyggerne i vår kommune. Et 

helhetlig bildet av blant annet følgende punkter; hvilke 

religioner/livssyn finnes det i Lier som vi kan markere? samarbeid med 

Ikke påbegynt  
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barnehager, hvilke kostnader vil slike markeringer ha for kommune? Er 

det mulig å opprette et utvalg for arrangering av markeringen? 

 

FS 02-11-2023 - Sak - Gullaug - Frode 

Sundseth (H) 

Gullaug 

Det ønskes en videre utvikling av Gullaughalvøya med en moderat 

utbygging som tar hensyn til naturverdier og dyrket mark. 

Kommunedelplan for Gullaug 1. gangsbehandling legges ut på høring i 

samsvar med kommunedirektørens forslag til vedtak i Kommunestyret 

sak 41/23. 

 

Ikke påbegynt  

FS-02-11-2023 - Sak - Sak om 

finansreglement - Espen Lahnstein 

(SP) 

Sak om nytt finansreglement. 

Lier kommunes finansreglement ble sist vedtatt av kommunestyret i 

møte den 06.10.2020, som sak 113. Det bes om en sak, der det tas en 

gjennomgang med en eventuelle revideringer av dagens 

finansreglementet. Dette for at det nye kommunestyret kan ta 

eierskap til styringen av kommunens finanser. Det har siden 2020 

skjedd mye i det internasjonale pengemarkedet dette må tas høyde 

for. 

 

Ikke påbegynt  

FS-24-01 - Melding - 

Statusorientering stengt gangbru på 

Lierstranda - Brakerøya - Tove 

Hofstad (V) 

Statusorientering stengt gangbru på Lierstranda - Brakerøya 

Ber om at kommunestyret raskt blir orienterert om plan og framdrift i 

prosjekt med å erstatte stengt gangbru som er plassert parallelt med 

påkjøringsrampa til E18 på Brakerøya. Gangbrua er hovedtraseen for 

gående og syklende til og fra Lier - Drammen og har vært stengt siden 

juni 2023. Siden da har ingenting skjedd. Tilrettelegging for gående og 

syklende er en viktig faktor for å kunne redusere trafikkveksten i 

Ikke påbegynt  
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regionen. Da kan ikke en hovedferdselsåre for denne målgruppa stå 

stengt i lang tid. 

 

KS-20-06-Sak - Lier kommunes 

politikere og deres vilkår for å 

fremme lokaldemokratisk arbeid - 

Tove Hofstad (V) 

Lier kommunes politikere og deres vilkår for å fremme 

lokaldemokratisk arbeid 

Når nyoppussede lokaler på Gamle Hegsbro ikke kan brukes utover 

gruppemøter pga tekniske årsaker og når politiske partier nektes å stå 

utenfor nærbutikker for å drive valgkamp, så må noe gjøres. 

Grunnlovens §100 – Ytringsfrihet skal finne sted, gjelder også i Lier. 

Kommunedirektøren bes om å legge fram en sak for kommunestyret, 

hvor folkevalgtes vilkår for å drive lokaldemokratiske aktiviteter 

belyses. 

• Kommunedirektøren bes legge vekt på tilrettelegging av 
tilgjengelige og adekvate møtelokaler. 

• Kommunedirektøren bes om å utbedre de politiske partienes 
vilkår for å drive valgkamp i Lier. §100 Det kan være valgtorg 

Målet med saksfremlegget må være å se på hvordan Liers politikere i 

samspill med kommuneadministrasjonen og Liers innbyggere kan bidra 

til økt valgdeltakelse, medvirkning og engasjement. 

  

 

Iht. plan Er påbegynt og vil legges frem til 

politisk behandling i formannskapet 

21 mars og kommunestyret 2 april 

2024. 

 

KS-24-04-Sak - Administrativt vern av 

Lier kommunes nyervervede skogteig 

i området Flagret - Tove Hofstad (V) 

Administrativt vern av Lier kommunes nyervervede skogteig i 

området Flagret 

Jamfør Lier kommunes politiske reglement § 23-12-4 bestilles sak 

“Administrativt vern av et større areal i Lier kommuneskoger”. Det å 

verne et område administrativt betyr at grunneier bestemmer seg for 

Ikke påbegynt  
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at i dette området skal kommunen ikke hogge eller gjøre andre 

skogbrukstiltak. Kommunen som grunneier velger rett og slett at man 

avstår fra å utnytte skogressursene i området. Vedtak om makeskifte 

med skogeier Simen Heslien i mars 2023 ble tatt med den hensikt å 

utvide området med administrativt vernet naturskog i området Flagret 

på Øverskogen. Nå er saken ferdig behandlet i jordskifteretten, 

skogeier har betalt mellomlegget, og makeskiftet er gjennomført. 

Saken skal belyse administrativt vern av kommunens nyervervede 

skogteig, 202 daa, etter makeskifte med skogeier Simen Heslien i 

området Flagret. Kjernen i saken anses behørig belyst i tidligere 

behandling av sak 32/2023 Makeskifte for administrativt vern av et 

større areal i Lier Kommuneskoger, fra utvalget for Miljø og Plan 

15.03.2023 og Formannskap 16.03.2023. Likevel fortjener 

kommunestyret å få en sak til behandling som ikke føres for lukkede 

dører. 

 

KS-24-04-Sak - Nye retningslinjer for 

oppføring av mikrohus i LNFR-

områder - Tove Hofstad (V) 

Nye retningslinjer for oppføring av mikrohus i LNFR-områder 

Ulike boformer er et pluss. Kommunestyret ser positivt på alternative 

boformer slik at flere har mulighet til å komme seg inn på 

boligmarkedet og eie sin egen bolig. Det vises til melding 42/23, 

behandlet i kommunestyret 12/12-2023, og bestiller følgende sak: 

Kommunestyret ber kommunedirektøren om å etablere egne 

retningslinjer for oppføring av mikrohus i LNFR-områder. Målet er at 

disse retningslinjene skal fungere som styringsverktøy ved behandling 

av søknad om dispensasjon for oppføring av mikrohus og med det 

bidra til økt interesse for, og etablering av, mikrohus i Lier. 

 

Ikke påbegynt  
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FS-08-06-Sak - Sak fra Lier 

Eiendomsselskap KF - Espen 

Lahnstein (SP) 

 Ferdigstilt  

KS 23-03 - Sak - Tungtrafikk på 

Joseph Kellers vei - Petter Dreier 

Petter Dreier (AP) bestilte følgende sak med tilslutning 

fra kommunestyret: Bestilling av sak vedr. 

tungtrafikkforhold på Joseph Kellers vei, Tranby 

Bakgrunn: Det kommer, etter de senere års utbygginger, 

en stadig økende mengde bekymringsmeldinger om økt 

tungtransport, medfølgende støy og risiko for ulykker, 

på Joesph Kellers vei. Avbøtende tiltak, som f.eks. en 

bestemt adkomstvei har, ikke tilstrekkelig virkning. 

Planforslaget la i sin tid til grunn at kun østre adkomst 

skal brukes til det nye næringsområdet for å hindre 

trafikkøkning i nærheten av boliger. Fagrapportene som 

fulgte saken ble så langt som mulig innarbeidet i 

plankart og/eller bestemmelser, og en rekke avbøtende 

tiltak ble lagt til grunn, deriblant tiltak for å lede 

trafikken østover gjennom Gjellebekkveien. Lier 

kommune bør ha et tydelig mål om å begrense og 

tungtransporten på Joseph Kellers vei, som går gjennom 

kommunens største boligområde langs en skolevei. Lier 

Arbeiderparti ønsker å høre på de innspill som har 

kommet, og derfor bestille en sak som utreder de 

faktiske forhold, og hvilke tiltak som kan iverksettes for 

permanent reduksjon av tungtransporten, herunder 

forbudsskilt for gjennomkjøring med tunge kjøretøy, på 

hensiktsmessig sted. 

 

Forsinket Saken er forsinket og det er nå planlagt med sak i mai 

2024. Selve trafikktellingen er ferdig. 

Det vises til melding MS 50/2023 til UMP som 

omhandler samme forhold som etterspurt i denne 

saken.  

 

  

 

UMP - 23 08 - Melding - Planfri 

undergang for gang-/sykkelvei 

Tove Hofstad (V) bestilte følgende melding:  Ikke påbegynt  
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Nøsteveien/Jensvollveien - Tove 

Hofstad (V) 

Planfri undergang for gang-/sykkelvei 

Nøsteveien/Jensvollveien  

Jamfør opplysninger gitt i melding 23/44 Evaluering av 

gjennomkjøringsforbudet i Kjellstadveien ber vi om en 

melding: Kommunedirektøren bes om å orientere 

kommunestyret om hvilken prosess som må til for å 

etablere en planfri undergang 

 

 


